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CEHE) 
Referendum po referendumu 

Po 20. juniju je uredništvo neod
visnega Delu ponovni) prevzel Darijan Košir, 
ki bo »poskušal naredili vse, da se položaj v 
hiši umiri, da bodo ljudje začeli normalno 
delali in da se bo politika umaknila iz časo
pisa.« Neverjetno - česa vsega ne zvemo v 
eni sami izjavi. -- No, da se da položaj v hiši 

umirili, verjamemo, tudi to, da se bo začelo normalno delati. Da 
Se bo pa politika umaknila iz časopisa, lega pa najbrž še zlepa 
ne bo!!! 

In morda prav zalo je bil naš neodvisni li.sk kar nekam 
navdušen nad izidom irskega referenduma, čeprav se ne bi dalo 
z vso gotovostjo niti ugibali, čemu so Irci v Lizbonski pogodbi 
sploh nasprotovali. No, ob našem pokrajinskem referendumu ni 
bilo razlogov za posebno navdušenje, vsaj tistih ne. ki so si pre
izkušanja ljudske volje tolikanj želeli. Najbolj zanimiv rezultat 
Se je prav gotovo izkazal v »naši« Osrednjeslovenski pokrajini, 
ki je demokratično prepričala 38,36% od listih borih 12,46% 
udeleženih glasovalcev. Kar 61,64% glasova/cev je bilo demo
kratično proti, /daj pa, vsaj tako se sliši, bo naša oblast menda 
ponudila Sevcrnoosrednjeslovensko in Južnoosrednjeslovensko 
pokrajino, kot da bi referendumski PROTI pomenil ravno tako 
rešitev. Pa vendar: Kje naj bo Logatec? lio kdo vpraša/ l.o-
gatčane, ali so za SEVER ali so za JUG, če že niso morda za 

VZHOD a/i ZAHOD! Ho potreben nov referendum? Skoraj za 
gotovo, saj voljo ljudi bo treba preizkusiti. Ker brez volje ljudi 
tudi prave demokracije ni! 

Tako nas prepričujejo tudi na naši RTV, ki bo svojim 
novinarjem povišala plače, ne da bi nam trpinom IVprogramov 
povečala prispevek ali naročnino. Si predstavljale, kaj? Ne, 
sploh si ni treba predstavljati, ker je vodstvo RTV že pripravilo 
predlog za višjo naročnino!!! /•'enomcnalno, kaj ne? 

Pa tudi predstavnica sodniškega stavkovnega odbo
ra je prišla na dan s fenomenalno izjavo, namreč, da sodniki 
stavkajo zalo, »da bi zaščitili pravno državo.« Vsi smo pa bili 
prepričani, da sodniki iu sodnice stavkajo za višje plače, čeprav 
prenckalere že zdaj presegajo 6.DIHI evrov bruto. Kaj pa naj 
počno vsi tisti nesodniki z manj kot 500 evri? Čakajo lahko le. 
da se jim bo sot ialnoginotni položaj izboljšal s tistim enkratnim 
dodatkom od SO do 150 evrov. No, toliko bi mirne duše lahko 
privoščili tudi sodnikom in sodnicam, da nam bodo za Božjo 
voljo vendarle »zaščitili pravno državo«. 

Ker se očitno »pravna država« potaplja, spomladan
ske aretacije niso imele nobenega opravka z gospodarskim kri
minalom, pač pa z nabiranjem predvolilnih točk. beremo v ne
odvisnem tisku, ki se je navduševal, kot rečeno, tudi nad izidom 
irskega referenduma. 

Pa prijetne počitnice, da o dopustu niti ne govorimo! 
Urednik 

t— 
c 
ta 

o 
n 

t o 

o 
00 

Dober dan - gospod župani 
Naravnost iz županove pisarne 

f 

Župan June:. Nagode 

U p r a v n i 
center gre naprej 
K o n č n o so bile pod
pisane pogodbe /. 
vsemi soinvestitor
j i . Zadnja pogodba 
je bila podpisana 
21. junija s Poš to 
Slovenije, ki potre
buje več prostora, 
tega pa si nc more 
zagotoviti v okolju 
sedanjega poš tnega 
urada. Tako sc je 

poš ta odloč i la , da pridobi 1370 ml za svoje razvojne potrebe. To
l ik i kvadraturi seje v projektirani stavbi Upravnega centra odpo
vedalo Ministrs tvo za delo, d ruž ino in socialne zadeve. Pogodba 
z izvajalcem, škofje loškim Tehnikom, ki sc je konec junija lotil 
zemeljskih del, do loča rok izgradnje Upravnega centra v nasled
njih 14 mesecih. 

Rovtarska prenovljena 
Prenovitvena dela na Rovtarski cesti so skoraj povsem 

pri kraju. Dokončan i so enostranski p ločnik , kanalizacija, javna 
razsvetljava in asfaltiranje ceste. Ža l , šc ni urejeno kr iž išče Rov-
tarske s T ržaško pri Kramarju. Z Direkci jo za ceste tečejo uskla
jevanja za ureditev zahtevnega in še vedno težko preglednega 
križišča. Zupan računa , da utegne priti do ustrezne ureditve toka 
križišča prihodnje leto. Ponujata pa se dve rešitvi ali k rož išče ali 
semalorizirano kr iž išče . 

Na naslovnici: Tolazzijeva štirna-kultuni spomenik 

Foto: France Brus 
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Novi most v 
Loianiko dolino 

Most na 
lokalni cesti Ceste-
Log-Zaplana je že 
leta kl ical po prenovi, 
saj je postajal vse ne
varnejši za promet, še 
posebej za kamionski 
in avtobusni promet. 
Letos so zaskrbljeni 
Ložani le dočaka l i ob
novo mostu. Nekaj je 
k odmikanju zače tka 
gradbenih del prispe
valo tudi dolgotrajno 
pridobivanje soglasij. 
Dotrajanosti mostu sc 
ni dalo le obnavljati, 
pač ga je bilo treba 

zgraditi na novo. In to investicijo, vredno 70.000 evrov, je izvedla 
družba Pire iz Ljubljane. 

Obetavne možnos t i za o troško varstvo 
Ta čas se kažejo v občini potrebe po sedmih oddelkih 

za o t roško varstvo: I oddelek v Rovtah in 6 oddelkov v Logatcu. 
V Rovtah se je pokazala možnos t ureditve ustreznih prostorov v 
hiši š tevi lka 84 v lasti A l o j z a Č u k a . Oddelek bo pripravljen do 
začetka novega šolskega leta. V njem bo zagotovljeno varstvo 00 
izgradnje novega vrtca v Rovtah, na kar je lastnik stavbe tudi pri
stal. L o g a š k e potrebe po šestih oddelkih bodo urejene na Tržaški 
105 (stara sodnija). Projektanti načrtujejo izgradnjo dveh oddel
kov do I. septembra, nadaljnjih dveh v novembru in zadnjih dveh 
do marca 2009. Ž u p a n op t imis t i čno pr ičakuje , da z j avn imi razpisi 

Novi most v l.ožanski dolini-

http://li.sk


CEHE) 
v kombinaciji v iš inske in sredinske cone. 

Obnovljen pa je tudi del vodovoda po L o g a š k e m pol 
ju . Ta bo zagotavljal dovol jšnje kol ič ine vode v IOC Zapoljc. Še 
poseben interes / a ta tlel vodovoda izkazuje Mercator Emba, k i 
prihaja zaradi utesnjenosti i z Ljubljane v Logatec. Družba , k i ima 
dve p ražami kave in proizvodnjo posebnih napitkov, bo svojo 
proizvodnjo umestila na prostor, ki gaje predhodno imelo v lasti 
podjetje Okna Nagode. 

Martin Koren 

in z izbiro izvajalcev ne bo zapletov in bodo načr tovani prostori 

zgrajeni skladno z dinamiko potreb. 

Širitev kanalizacijskega in vodovodnega omrežja 
11 kraju gre kanalizacija in obnova vodovoda v B l c k o v i 

vasi proti b ivš im vo jašn icam. Na kanalizacijo se bodo lahko pri
ključile vse hiše vzdolž ces t išča . Vodovod se napeljuje tako, da bo 
Povezan z vodohramom na Košu . Tako bo nastala omrežna zanka, 
ki bo o m o g o č a l a napajanje vodovoda tudi iz drugih vodna virov 

Logaški volilci Z Al 
Na referendumu o pokrajinah 22. junija so logaški volilci glasovali 

ZA Osrednjeslovensko regijo 
Na referendumsko vprašanje , ki se je glasilo: A l i sle 

za to, da se ustanovi Osrednjeslovenska pokrajina? je v celotni 
Predvideni regiji (od avstrijske do hrvaške meje!) glasovalo 38, 
36% volilcev / . A , kar 61,64% volilcev pa je glasovalo PROTI . 

Pri vsem tem pa je zanimivo, daje bi lo na logaških vo-
liMih / . A Osrednjeslovensko pokrajino 50,19%, P R O T I njej pa 
49,81%. 

Zgod i lo seje pa vse skupaj ob zelo pičli vol i ln i udelež
bi. Kajti od 9.867 vpisanih v logaški vol i ln i imenik je glasovalo 
•c 1.088 vol i lcev ali 11,03%, kar je za 0,09% več od slovenskega 
Poprečja. Z A je glasovalo 536 volilcev, PROTI j i h je bi lo 532. 

(ilede na odkloni ln i rezultat za Osrednjeslovensko po
krajino, se Logatcu obeta biti v . lužnoosrednjes lovenski pokrajini 

v družbi z o b č i n a m i : B loke , Borovnica , Brezovica , Cerknica, 
Dobie Polje (Kje je že ta obč ina? ) , Dobrova-Polhov Gradec, 
GtOMjplje, Horjul , Ig, Ivančna Gorica, Kočevje , Kostel , Log-Dra -
gomer, Loška dolina, Loški Potok, Os i ln ica , Ribnica, Sodraž ica , Referendumska idila. 

Škofljica, Vel ike Lašče in Vrhnika . 
Tako baje razmišl jajo tam gori . Pa bo kdo tudi o tej duma je bi lo vel iko napisanega, morda še več iz rečenega . O vsem 

zveličavni Južnoos redn jes lovcnsk i pokrajini koga kaj vprašal'. ' Z tem imam tudi jaz svoje mnenje. Sem Z A okraj, k i gaje b i l izrisal 
referendumom, dc-nimo! In tako dalje. ' r ane Jožef I. sredi 19. stoletja m bi prav gotovo obveljal še da-

<) smiselnosti ali nesmiselnosti pokrajinskega refercn- nes. da ni bi lo vmes Rapalske pogodbe in Druge svetovne vojne. 
Marcel Slefančič 

Izza svetniških klopi 

S soglasjem do novega Statuta 
Junijska seja je med drugim postregla z novim Statutom, z novim grbom in zastavo, 

2 Zaključnim računom 2007, s kulturnim spomenikom, z zagotovitvijo prostorov za vrtce in z 
novim cenikom za pokopališke in pogrebne storitve 

O b č i n a ima nov Statut 

Predsednik Statularno-pravne komisije Marjan 

'•"i'Uorič, si), je seznanil svet. da je komisija obravnavala šest 

' " M ; | i K l n , a | c v opozici jskih strank S D S , N . S i in L z L . O d šesterih 

'"' 'ndniajev je komisija predlagala zavrnitev treh amandmajev, v 

Potrditev pa je predlagala tri nekoliko preoblikovane amandmaje. 
< l l l ) je svet deloma soglasno deloma s preglasovanjem sprejel 

loge komisije. Pred glasovanjem o celovitem Statutu so svoj 

obrazloži l i L . 1'urlan v imenu S D S , V. Puc v imenu N . S i in 

• enard za L Z L . Pri tem je vsa trojica obžalovala, da koalicija 

P°0pria amandmajev, k i bi bil i v korist občanov. Vs i trije pa so 

/ ' ^ ( " ° V I ' 1 P«dporo Statutu, ki bo tako usklajen z ustrezno lokalno 

OOodajo. Nakar je svet sprejel Statut Občine Logatec soglasno. .Svetniki soglasni za novi statut. 



Izza svetniških klopi 

G r b in zastava 

Bibijana Mihevc, S L S , predsednica Komis i je za 

celostno podobo O b č i n e Logatec, je poroča la , da po L obravnavi 

ni bi l na komisi jo naslovljen noben amandma. Svetnik Berto 

Menard, L z L , je sicer pred glasovanjem o dnevnem redu predlagal 

umik obravnave grba in zastave, ker da nekateri občani imajo 

pomisleke z očitki plagiata. Koa l ic i j a je zahtevo svetnika zavrnila , 

saj bi občani oč i tke tudi amandmajsko lahko p r a v o č a s n o 

naslovil i na komisijo, pa tega niso storil i . Tako ni bilo razlogov, 

da bi svet ne sprejel predlaganega odloka o grbu in zastavi obč ine . 

Obč ina Logatec je tako dobila svoj grb (doslej je imela le znak-

simbol) in novo zastavo, usklajeno z elementi iz grba. 

Na rešetu Zakl jučn i račun 2007 

Zupan Janez Nagode seje v predstavitvi Zak l jučnega 

računa ( Z R ) posebej dotaknil bilance prihodkov in odhodkov v 

letu 2007. Prihodkov je bi lo 11.290.742 evrov ali nekaj manj kot 

9 0 % od nač r tovanega , odhodkov pa je bilo 10.9X6.814 evrov ali 

nekaj več kot 85% od nač r tovanega . O b tem je župan posebej 

naglasil. da to l ikšnega odstotka dosežen ih prihodkov ni zlepa najti 

med okol i šk imi o b č i n a m i . Težko je n a m r e č predvideti prihodke do 

zadnjegacvra. Pa vendar, prihodki so o m o g o č i I i realizacijo š tevi lnih 

investicij, in sicer: investicijski projekt za Upravni center, projekt 

za II. fazo dograditve šole Tabor, magistralna cesta z vzporedno 

infrastrukturo skoz Dolenji Logatec, smetarsko vozi lo in vložki 

v komunalno deponijo odpadkov, začetek prenove Rovtarske 

ceste, več cestnih prenov v K S Naklo , Tabor, Rovte, Hotedrš ica , 

Vrh Svetih Treh Kraljev, Veharše -Židovnik , začetek komunalne 

infrastrukture na Martinj Hr ibu , prenova kanalizacije in ulice 

Poštni vrt, kanalizacija in prenova ulice Naklo , obnova vodovoda 

po Logatcu, komunalna in prostorska ureditev l i čn i ce , poslovilna 

vežica Tabor, vodovod Rovte. prenova stare šole v Hotedrš ic i , 

prenova knj ižnice na Vrhu, urejanje komunalne infrastrukture 

in nakup zemlj išč za širi tev I O C za K l i j c m , obnovitvena dela 

po šolah in vrtcih, začetek prizidka Zdravstvenega doma žal , 

ob slabi dokumentaciji , nakup zemlj i šč za p ločn ike , vložki v 

študije za prostorske reši tve in še kaj. Župan je bi l mnenja, da 

je obč ina dosegla dobre rezultate, pri č e m e r se zaveda, da bi bi l i 

rezultati lahko še boljši , pa tudi slabši . Tudi Poroči lo o notranji 

reviziji je ugodno, saj je ugotovilo le nekaj manjš ih napak brez 

nepravilnosti. Tudi predsednik Nadzornega odbora je v svojem 

poroči lu ugotavljal, da ni zad ržkov za sprejem Z R . 

V razpravi je V . Puc, N . S i , ugotavljal, da je Z R 

pripravljen v redu. M o l i ga izračun dohodnine in premajhna 

realizacija prihodkov, zlasti iz republ iških in evropskih skladov. 

Kri t ičen je bi l tudi do od lašan ja - rekons t rukc i j e Zdravstvenega 
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doma, kar j c narekovalo znatne podraž i tve . Pripombe je imel 

tudi glede prodaje zemlj išč v Rovtah. Sploh se Pucu zdi p reš ibko 

angaž i ran je upravnih s lužb pri pripravi projektov za posamezne 

d r žavne razpise. Morda bi bilo treba uvesti us t reznejše stimulacije. 

Potrebna bi bila tudi vzpostavitev kakega razvojnega centra 

za uspešne j šo uveljavitev obč ine . Podobnih mnenj je bila tudi 

svetnica L . Kurlan, S D S . 

Ž u p a n jc soglašal z. mnenjem, da je bilo premalo 

državnih in evropskih sredstev. Za oboje so bila prehojena 

prenckatera pota, vendar birokratski ml in i meljejo po svoje; 

obljube se odlaša jo do neizvrš i tve . (i lede dohodnine je župan 

pojasnjeval, da ta ni več vezana na odstotke pač pa na glavarino, 

o č e m e r pa odloča ministrstvo za finance. Za pripravo projektov 

ima obč ina dobro ekipo, s katero uč inkovi to sodeluje tudi vodstvo 

Komunalnega podjetja. "Prizadevamo si za sredstva v komunalno 

infrastrukturo, vendar se stvari počasi premikajo, tako je s 

projektom ( i s t e Ljubljanice, ki ga obč ina vodi prek strokovne 

institucije. Vse skupaj pa je kar drago,", je še dodal župan . 

Marjan Gregor i č , D S , je izrazil p resenečenje nad 

tem, da v oceni notranjega nadzora javnih financ razen sistema 

nadziranja z. notranjo s lužbo , k i je ustrezen sistem, ni izpostavljeno 

nič drugega. Ž u p a n je opozori l na dejstvo, da je svet sprejel 

sklep o notranjem nadzoru za več občin skupaj, vendar na 

razpis za revizorja ni interesa, morda tudi zaradi prenizke plače . 

Tveganja so pa vselej prisotna. Zavestno smo se odloči l i , da bomo 

organizirali oddelke za o t roško varstvo v Rovtah v novi stavbi 

ipd ." - Po opravljeni razpravi je svet sprejel predlog Zakl jučnega 

računa v I. obravnavi. 

(iludko po prenovljeni cesti proli Vchursem. 

Alojz Čuk: " Vrtec bo na drugi struni." 

Odlok o ustanovitvi Zdravstvenega (loma kar z nekaj 

pomanjkljivostmi 

Aleksander Cesnik. predsednik Odbora za zdravstvo 

in socialno delo, je v kratkem predstavil predlog Odloka o 

ustanovitvi javnega zavoda Zdravstveni dom Logatec, ki jc bil 

potreben uskladitve z zakonom. Svetnik V . Puc, N . S i , je navedel 

več dopolni l in drugih pripomb ter pomanjkljivosti , ki so vredne 

upoStevanja ob nadaljnji obdelavi tega odloka. Obč insk i svet 

jc sprejel predlog odloka v I. obravnavi in naložil predlagatelju 
preuči tev pripomb in potrebno uskladitev akta za II. obravnavo. 

Tolla/zijcva št irna kulturni spomenik 

Višja svetovalka Nevenka M a l a v a š i č je utemeljila 

potrebo, da sc vodnjak, ki ga je dal zgradili logaški trgovec 

Tomo Tollazz.i leta 1833 in predstavlja s svojo arhitekturno in 

l ikovno podobo izjemen primer med vodnjaki na Logaškem. 
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razglasi za spomenik lokalnega pomena. Vodnjak pred cerkvijo 

sv. Jožefa oh križ.potju vaških cest velja / a krajinsko vrednoto in 

kraj tradieionalnih kulturnih in d ružabn ih st ičišč. Svetniki so po 

/druži tv i I. in II. obravnave soglasno sprejeli Odlok 0 razglasitvi 

Tollazzijeve š t i m e za kulturni spomenik lokalnega pomena. 

Do dodatnih prostorov za o troško varstvo 

Ž u p a n j e predloži l svetu program možnos t i za reševanje 

nujnih prostorskih potreb za o t roško varstvo. V Rovtah na številki 

K4 se lahko za 50.000 evrov zagotovi prostor za dodaten oddelek 
v privatni hiši . kjer bo prostor na razpolago do zgraditve vrtca. V 

Logatcu pa se kaže možnos t , da bi za 1.100.000 evrov zagotovil i 

šest oddelkov za potrebe varstva otrok na Tržaški 105 (v Stari 

sodniji): do I. septembra dva oddelka, v decembru naslednja dva 

in marca naslednjega leta pa še preostala dva. Potreben denar bi 

zagotovili z rebalansom letošnjega p roračuna . Svetnik V. Puc, 

N . S i j c podprl predlagani program, ob tem pa izrazil nekaj dvoma, 

češ ali bo načr tovani denar dovol jšcn za izvedbo projekta, hkrati 

Pa je opozori l še na zagotovitev potrebnih igrišč in parkir išč . 

Zupan je pristavil , da bodo investicije usklajene s potrebno 

dinamiko do marca 200'). Dotlej pa bo poskrbljeno tudi za igrišča 

in parkir išča . 

Po teh pojasnilih je svet soglasno sprejel program 

Zagotovitve načr tovanih prostorov za o t roško varstvo. 

Dražje pokopavanje pokojnikov 

Po krajši razpravi je svet sprejel spremenjene višje 

cene pokopa l i šk ih in pogrebnih storitev zaradi povečanja zlasti: 

stroškov, zaradi uvedbe dodatnih storitev, zaradi spremembe 

merskih enot, zaradi prenosa urejanja pokopa l i šč na Komunalno 

podjetje. Cenik, ki ga objavljamo med uradnimi objavami, velja 

enotno za pokopa l i ške in pogrebne dejavnosti v vseh krajevnih 

skupnostih. 

Pa še o soglasju k imenovanju ravnatelja, o 

postaja l i šču v O r č a r c v c u in o delu Nadzornega odbora 

Svet je sogla

sno izdal pritrdilno 

mnenju k imenovanju 

Mitje Turka za ravna

telja Osnovne šole 

Rovte. - Prav tako 

soglasno je svet sprejel 

županov predlog Skle

pa, s katerim se je 

potrdila ureditev para 

avtobusnih postajal išč v 

( i rča revcu ob regionalni 

cesti Kalce-Planina. S 

tem sklepom namerava 

občina pridobili repu

bliška sredstva za nač r tovano investicijo. 

Anton Kokalj, predsednik Nadzornega odbora, je 

poročal o delu odbora v letu 2007; v pripravi pa j c še d o k o n č n o 

poroči lo o določitvi p lače direktorju Komunalnega podjetja. Po 

zagotovil ih predsednika Kokal ja ugotovitve kaže jo uprav ičenos t 

izplačila p lače in nagrade za uspešnos t v letu 2007, pri č e m e r ni 

bilo ugotovljenih nepravilnosti. 

Spela Istenie 

Anion Kokalj je poročal o delu 
nadzornega odbora. 

Svetniki sprašujejo - župan odgovarja mm 

po 
l.adka Kurlan, S D S . je spraševala 

spremembah namembnosti zemlj išč in 
vkl jučevanju o b č a n o v v postopek spreje
manja sprememb; nadalje je spraševala tudi 
o namerah z zemljišči nasproti dolnjcloga-
škega pokopa l i šča in nasproti komunalne
ga podjetja Posebej jc vprašanje veljalo 
usodi nakupa zemlj išč za vrtec v Rovtah, 
saj obl ikovalec p ro računa ni želel vključili 
ustrezne postavke. (>b tem je predlagala naj 

l l t zorni odbor o b č i n s k e g a sveta pregleda potrebno dokumcnlaci-
1 0 Pred sprejemom zakl jučnega računa, zlasti postavk v proračunu 
/ d »to 2008. 
^. Zupan je pojasnjeval, da poteka postopek za pripravo 
k ln*kega prostorskega načrta . Pobude občanov je občina upoš-

' a, ce le nc gredo v nasprotje z zakonom. N o v i zakon ne pozna 
š e s n * ' ' " 0 o n c a r n P a Zdijo prav to. Ta ča s j c izdelanih že 

»tUdlj prostorskega načr ta . Idejni osnutek jc bil poslan vsem 
trst ° ' n ' m l ' r / ; | v n i m dajalcem pogojev zaradi pripomb. In M i n i s -

n , ' t

 V o / i l kmetijstvo, denimo, je sprva zavrnilo vse naše pobude, ki 
mil : V 8-i° P " s c i ; ' i v kmetijska zemlj išča. Pr ičakujemo pa, da bo 
nsSi S ' V " M ' 1 < , , 1 < ) v " ( ) zah'evo o m o g o č i l o nekatere prostorske 
Oat ** l > 0 , 1 , K ' L ' ' 1 ( " ' o šle ludi na Ministrstvo za okolje in prostor. 
11 1 1 , 1 Vlado. Do javne obravnave prostorskih reši tev utegne pri-

gustu ali septembru. Javne obravnave pa naj se le udelež i lo 
svetniki v . . 

**" BOVeda, moramo računat i na trda stališča kmetijskega 

Z junijske seje občinskega sveta 
in okoljskega ministrstva, ki vztrajala na 
varovanju kmetijskih zemlj išč . Glede 

Rovtah pa je odkupa zemlj išč za vrtec v 
treba ponovno povedati, da so tamkajšnji 
občani odkloni l i prodajo. Kl jub š tevi lnim 
dogovarjanjem pa med tamkajšnjo župni jo 
in nadškofi jo tudi Se ni pr iš lo do podpisa 
pogodbe o prodaji zemlj išča . Poskusov za 
pridobitev zemlj išča je bilo vel iko, vendar 
brez uspeha. Brez izkazanega lastništva 

zemlj išč pa ni m o ž n a nobena projektna dokumentacija. K r i v d a 
pa. kot rečeno , j c tudi na samih občan ih . 

Vladislav Puc, N . S i . jc ponovno zatrdil, da ni zasledil 

razlag o najemnini 700.000 evrov lastniku hiš , k i j i h uporablja 

občina z Upravno enoto. 

Ž u p a n j e ponovno razloži l , daje ob predstavitvi prora

čuna za leto 2008 pojasnjeval plači lo najemnine v dveh obrokih 

na podlagi najemne pogodbe z denacionalizacijskim uprav ičen

cem. 

Boris Hodnik, LDS,je spraševal po lastnikih, ki s e j i m 

plačuje najemnina. 
Ž u p a n je navedel dvoje naslovov: Deže lna banka S lo 

venije in Združenje Kmeti jskih bank. 
Marjan ( iregorič , S D . seje čudil nenavadni situaciji, saj 

pO denacionalizaciji niso bili deležni vračila lastnine pravi lastniki!? 
Spela /stenic 
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Bogato knjižno darilo 
Mnogo poguma je zbrala Branka Novak, ko se je odločala za ureditev obširne 

dokumentacije ob 130-letnici gasilstva v Doljnem Logatcu. Skupaj s Francem Jesenovcem 
in Ladom Korenčem je zbrala in uredila dokumentacijo, tako da je zajela vse bistvene 
dogodke v 130 letih. Pri izbiri in retuširanju fotografskega gradiva je sodeloval Andrej 

Korenč, lektorsko pa je knjigo uredila Anja Sedej. 
Ustvarjalci so knjigo Vartc ogenj, varte luč, svet Fer-

jan vam bo v p o m o č ! predstavili 20. junija v sejni sobi gasil
skega doma v Logatcu, kjer so se domač i gasilci in vodi lni gasilci 
iz vse obč ine zbrali v svečan ih uniformah. Pozdravnim besedam 
predsednice gasilske zveze Slovenije Mar inke Turk in župana Ja
neza Nagodeta se ni mogel izogniti župnik Janez Komparc . 

Vrli ognjegasei - iz zbornika ob l.ift-letniei P(il) Dolnji Logatec. 

O nastajanju knjige so spregovorili Branka Novak, 
Franc Jesenovec, Lado Korenč , Anja Sedej, obl ikovalec Igor Res-
nik in tudi tiskar. Knj iga je vsebinsko razdeljena vse od uvodnih 
besed ob jubileju do zak l jučne predstavitve sedanjega stanja ga
silstva. Najobširnejš i del vključuje zgodovino druš tva skozi čas 
od ustanovitve leta 1878 do konca prve svetovne vojne, drugo 
svetovno vojno, ter preko 100- in 120-letnice druš tva do današ 
njih dni. Moza ik druš tven ih zanimivosti zajema zgodovino po
membnih osebnosti in pogovore z-gasilci in seveda s č l ans tvom 
druš tva . Pomembno delo, ki so ga opravi l i avtorji, je dragocen 
vodnik skozi čas in kaže vseskozi prostovoljna prizadevanja L o -
ga tčanov ob požar ih . Danes deluje d ruš tvo mnogo širše in odgo
vornejše kot nekdaj, saj obsega sistem varstva pred neravnimi in 
drugimi nes rečami (povodnji, suše , reševanje pri n e s r e č a h . . . ) . 

Pa še nekaj k rono lošk ih poudarkov: v letu 1877 se j e 
49 prebivalcev Logatca od loč i lo za ustanovitev poža rne s t raže , ki 
je bi la prva na Notranjskem; ob SO-letnici d ruš tva so z zbranim 
denarjem kupi l i motorno brizgalno » R o s e n b a u e r « ; leta 1930 je 
bil izvoljen stavbni odbor za prenovo gasilskega doma; med voj
no 1941 -45 gasilci niso imeli nobene besede, v gasilskem domu 
so najprej gospodarili Italijani, od leta 1943 po kapitulaciji Italije 
pa je vladala n e m š k a vojaška komanda; ob koncu druge svetovne 
vojne j c bi la najprej ustanovljena gasilska mi l i ca , ob praznovanju 
pa so gasilci žc dobi l i nov prapor in d ruš tvo se je preimenovalo 

Obvezno javljanje nočnega čuvaja: 
» Včra bije, vahlar upije: 
vrini je deset, vurle junije se deklet, 
jest bom vahtal eelo noč, 
z mano bo še liog in svet h'crjan. 
Včra je enajst, vatle otroke, varte luč. 
liog vam dej svoje pomoč!" 
Vdra je polnoči, vahlar vpije na sred vasi: 
Varte ogenj, varte luč, svet lerjan vam bo v pomoč!« 

v Prostovoljno gasilsko druš tvo Logatec; do 100-lctnice je bi lo 
več večjih požarov, od takrat pa š te jemo novo dobo gasilstva, ki 
jo lahko aktivno spremljamo tudi ob 120-letnici, ko so gasilci te
meljito prenovil i svoj dom in nato ob 125-letnici, ko so odprli nov 
prizidek; danes se vklujučujc v druš tvo 123 č lanov: pionirjev in 
mladine, med njimi pa je kar 63 operativnih članov. 

Izzid knjige naj zbudi vaše zanimanje, da jo boste z ga
si lci hranili kot pristen dokaz gasilskega dogajanja v Logatcu. Naj 
na koncu navedem star vklesan napis na tram iz Korenove hiše 
v Gornjem Logatcu, da je hiša »pagure l a« 1779. Tedaj zagotovo 
še ni bilo organiziranega gasilstva v Logatcu, zato je še kako pri
merna misel predsednice gasilske zveze Marinke Ccmpre Turk, 
ki pravi: »Organ iz i r ano gasilstvo ima svoje korenine v spoznanju 
ljudi, da se posamezniki sami ne morejo ubranili ognjeni ali drugi 
naravni ujmi. 

Albin Čuk 

Ob visokem jubileju 
o gasilcih še drugače 

O b predstavitvi vsebinsko imenitne in bogato opremlje
ne publikacije Varte ogenj, varte luč, svet Lerjan vam bo v po
m o č , ki s o j o avtorji posvetili 130-letnici P G D Dolenji Logatec, 
in zaradi česar gredo avtorjem vse čes t i tke , je prav, da z a p i š e m o 
še drobno vzporednico gasi lskim neseb ičn im prizadevanjem. 

V G r č a r e v c u smo šele leta 1999 dobil i vodovod. Do 
lakrat smo pi l i kapnico, ki smo jo uporabljali tudi za vse druge 
gospodinjske in gospodarske potrebe. O b sušah , k o j e zmanjko
valo vode, pa nam je vodo priskrbelo Gas i l sko d ruš tvo iz Dole
njega Logatca. Posebna zahvala gre zato vr l ima gasilcema Marku 
("empretu in Franciju Jesenovcu, mL , za neutrudno p o m o č , saj 
zanju ni bi lo ne nedelj ne praznikov, ko smo »pet do dvanajs t ih« 
pokl ica l i : » N i m a m o vode!« (Pri nas jc n a m r e č puščala »š t ima« . ) 
Da ne govor im o tem, da sta po navadi reševala našo stisko sredi 
svojega dela (košnja itp.). 

Kaj pomeni gasilec v naši d ružb i , nam ob koncu svojega 
nagovora v knjigi najbolje pove misel predsednika dolenjcloga-
ških gasilcev Bernarda Jereba: »Človek č loveku Č lovek .« Skrat
ka, vsem, k i j i h zanima lokalna zgodovina, gasilstvo, in vsem, ki 
imajo radi lepo knjigo, svetujem: »Ta knjiga ne sme manjkati na 
vaši knjižni pol ic i !« 

(Ivido Komar 
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Slovesno ob prevzemu novega gasilskega vozila 
Gasilsko društvo je s svojo strokovnostjo opravičilo izdatek za novo gasilsko vozilo GVC 

Na svetega Alojzija dan (21.ju
nij a) je Prostovoljno gasilsko društvo G o 
renji Logatec pripravilo slovesen prevzem 
novega gasilskega v o / i l a G V C . Slovesnost 
so s svojo prisotnostjo še posebej počasti l i 
logaški župan Jane/ Nagode, predsednica 
logaške Gasilske zveze Logatec Mar inka 
Cempre Lutk. poveljnik GZ Vrhnika V i n k o 
Kršmanec , poveljnik GZ Cerknica Marjan 
Zidar, predsednik krajevne skupnosti Tabor 
Jože Rozmanec, častni predsednik PGD 
A l o j z M o l k in salezijanec d o m a č i n Drago 
Šenčur. 

Po uvodnem slovesnem mimo
hodu gasilcev, ki ga je vodi l poveljnik 
d o m a č e g a GD Matjaž Nagode, je Janez 
Podjed svoji temperamentnosti pr imemo 
usmerjal nastopajoče in /brano obč ins tvo 
skozi dogodke svečanos t i . Zbrane je s po
zdravi nagovoril poveljnik ( i l ) Gorenji Lo
gatec Janko Cep ič . Župan Jane/ Nagode je 
v svojem nagovoru odobrava joče govori 

Novi GVC - ponos gornjelogoških gasilcev. 

O b tej pri ložnost i so Plaketo ga- občani . Predajo vozi la je opravil župan , ki 
silskega veterana prejeli Janez M e z c , J o ž e je zaupal kl juče novega vozi la M a r k u To-
Kunc in C i r i l Istcnič. Pisne zahvale G D mazinu, operativnemu vodji novega voz i la . 
Gor. Logatec pa so prejeli: Obč ina Logatec, sicer strokovno najbolj usposobljenemu 
G Z Logatec in Marko Tomazin. Prisotna gasilcu v gorcn jc logaškem gasilskem dru-

0 pomenu gasilstva nasploh in še posebej gasilska društva pa so prejela spominska šivu. Božjega blagoslova pa je nad novo 
voz i lo in vse. k i ga bodo uporabljali, izpro
sil salezijanec Drago Šenčur. 

Po končan i slovesnosti je bila 
zabavi namenjena tradicionala gasilska 
veselica s pcslrim s reče lovom in zabavnim 
ansamblom Primorski fantje. 

m As 

v d o m a č e m kraju, kjer so gasilci vselej v 
Pomoč ljudem ne le ob požar ih , ampak ob 
vsakovrstnih nes rečah , s č i m e r izkazujejo 
svoj požr tvova ln i in neseb ičn i humanitar
ni čut. Mar inka Cempre Turk je pohvalila 
delo d ruš tva in njegovo organiziranost, 
tudi v povezavi z Gas i l sko zvezo Logatec. 
Poseben poudarek je veljal strokovni uspo
sobljenosti d ruš tva , k i vsekakor opravičuje 
izdatek za novo vozilo, pomembno za kraj 
in širšo okol ico . Slovesnost pa je s pevskim 
nastopom počast i l Logašk i oktet. 

r — — — — — . , n 
Nekaj podatkov o novem gasil

skem vozilu 

GVC 16/25 je kombinirano ga

silsko vozilo s cisterno z 25110 I vode (s 

<rpalko Roscnbauer) - za prevoz mo

štva, vode in potrebne opreme. Rcnaul-

tOVO vozilo zmore 2X0 KM z motorjem 

EURO I s štirikolesnim pogonom I " I 

'o tein,, -.• nadgradnjo, ki gaje izdelalo 

podjetje Gimpex iz Ilirske Bistrice, m 
moštvom slabih 15 ton. Pri nadgradnji 
r,//" posebej omenili tudi teleskopski 

stolp - reflektorji za osvetljavo okolja 

Posamične gasilske akcije in ventilator 
Z a nadtlačno prezračevanje požarnc-

gO prostora, i ožilo je opremljeno tudi 
z dihalno tehniko, ročnim orodjem in 

"/»vino za gašenje gozdnih požarov. 

"O Strehi vozila sla nameščeni Irodehin 

obeležja. 
Osrednji svečani trenutek j c bi l 

namenjen prevzemu vozi la , ki z nadgradnjo 
velja dobrih 190.000 evrov. sredstva pa so 
prispevali: obč ina Logatec, logaška Gasil-
ska zveza, posamezni podjetniki in številni 

14-"icirska in manjša večnamenska ga-
silska lestev ter zaboj z različnim orod-
lem. 

Alije treba res vedno 
varčevati pri najmlajših? 

Zadnji dan pouka smo se učenci in učitelji že tradicionalno odpravil i na plaval
ni športni dan. tokrat v Terme Ptuj. Obetal se nam je vroč poletni dan s temperaturami čez 
30 stopinj. Skrb za učence , da jih p r e m o č n o sonce ne bi ožga lo . smo si učitelji porazdelil i 
tako, da smo ves čas pridno mazali in opozarjali učenec na res m o č n o pripeko. Otroci 
SO Se kar lepo ravnali po navodil ih, in sonce jih ni opeklo. Dan je hitro mini l in prijetno 
utrujeni smo se posedli v avtobus mis leč , da bo tam vročina znosnejša , saj v sedanjem 
času k l ima ni več noben tabu. 

A . žal . smo se poš t eno zmot i l i . Vročina v avtobusu je bi la n a m r e č neznosna. 
Nekaj prvih kilometrov smo še upali na vsaj malo svežega zraka. A ko j c š tevce kazal 
vedno več kilometrov in bi kl ima morala že začeti delovati, smo se začeli spraševat i , ah 
bo do Rovt tako. Pa nam jc šofer nekoliko nejevoljen odgovori l , da kl ima pač ne more 
delati tako hitro, saj se je avtobus v petih ura pekel na soncu in sc m o č n o segrel. Vročina 
je poslala prav peklenska. Nadstropni avtobus je postal prava savna, kjer se je komaj sc 
dalo dihati. Le prisebnosti učiteljev, k i so od šoferja izprosi l i nekaj vode (šofer se je ob 
tem počutil kol zelo velik dobrotnik), se gre zahvalit i , da otroci niso dehidrirali . Nahrb
tnike je bi lo Ireba prej pospraviti v prostore za prtljago, zato pi jače učenci niso imeli pri 
sebi. Po skoraj 3 urah » m u k « smo skoraj popadali iz avtobusov - prišli v Rovte. 

N a tem mestu se sprašu jem, ali so naši otroci res tako malo vredni, da je treba 
ravno pri njih varčevat i . Po vseh mnenjih sodeč gre le za »šparanjc« . kajti znano je. da se 
ob priklopi jeni k l imi porabi nekaj litrov goriva več. Ugotov i l i smo n a m r e č , da j e enaka 
zgodba spremljala tudi oslale tri avtobuse. Račun pa bo prav gotovo takšen, kot če bi sc 
peljali v udobju m normalnih pogojih. Plačali pa ga bodo učenci oziroma njihovi straši. 
In verjemite mi . račun ne bo majhen. 

Upam. da podobne izkušnje ne boste doživel i . Kl jub vsemu pa smo bil i s rečni , da 
naše potovanje ni imelo hujših posledic. Kdo bi potem odgovarjal.' Prav gotovo učitelji. 

Metka Bogataj 
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Starejši za starejše - za boljšo 
kakovost življenja doma 

7T 

O 
o oc 

Stereotipi o starejših, ki naj bi b i l i 

predvsem boln ik i , pasivni, veseli svojega 

z a s l u ž e n e g a poč i tka in prostega časa , 

danes ne držijo več. Starejši in upokojeni 

želi jo in zase pr ičakujejo več. Vedo, da 

živi jo v storilnostni d ružb i , vedo, da se 

morajo vanjo vključiti in da je to m o g o č e 

le. če so dejavni. Znajo in zmorejo pa tudi 

vel iko dati in prispevati srednji in mlajši 

generaciji, k i j c p reveč obremenjena. S 

svojimi izkušnjami in znanjem bi lahko 

vel iko prispevali celotni d ružb i , a žal , se jih 

ne upoš teva . Obravnavati bi jih morali kol 

proizvajalec in po t rošn ike , pred katerimi 

je še življenje in ne le čakanje na konce. 

Pogosto se starejši soočajo z osamljenostjo. 

Do osamljenosti prihaja največkrat 

zaradi tega, ker sc ne znajo pogovarjati s 

soljudmi. Č e potreba po stiku z drugimi 

ljudmi ni zadovoljena, nastopi osamljenost. 

Brez socialnih stikov č lovek t ežko živi 

Osamljeni č lovek ne potrebuje usmiljenja, 

potrebuje le iskreno in toplo besedo. 

Projekt S t a r e j š i za s t a r e j š e 

izvajamo pri D U Logatec s 26 prostovoljci. 

V D U Logatec in D U Rovtc smo začeli z 

anketiranjem v septembru 2007. Doslej 

smo obiskal i 1617 oseb, starejših od 69 

let. Namen ankete je spoznati potrebe in 

izboljšati kvaliteto življenja s tarejš im, da 

bi lahko č im dlje ostali doma in bi l i tudi 

koristni člani d ružbe . Vprašani so nam 

posredovali vel iko želja in pobud, kako 

bi izboljšali življenje in olepšal i kraje v 

naši obč in i . S tem dokazujejo, da so še 

kako vpeti v življenje in da bi morala tudi 

lokalna skupnost pobudam prisluhniti in jih 

po možnos t i upoš tevat i . 

Navajamo n a j p o m e m b n e j š e 

zbrane podatke, ki so jih zaupali vprašani 

po krajevnih skupnostih. 

K S N a k l o - 585 v p r a š a n i h : dom 

za s tarejše, več prostih mest za d o m a č i n e 

in krajše čaka lne dobe (186 odgovorov); 

varovana stanovanja (95); dnevno varstvo 

(130); več zelenic, klopce za poč i tek , 

k l a n č i n e z a invalide (53); dnevni center(26); 

vrt ičkarj i , košček zemlje (28); urejenost 

prometa, p ločnik i , parkirni prostori, 

prometni znaki , signalizacije na križiščih, 

protihrupne ograje (68); javna razsvetljava 

(29); divja od laga l i šča odpadkov (13); 

čis t i lna naprava, pogos te j še č iščenje ulic 

(27); servis, oskrba in p o m o č na domu (27); 

več zdravnikov, zobozdravnikov, krajše 

čaka lne vrste (26); polici ja v Logatcu (52); 

univerza za tretje živl jenjsko obdobje (3); 

trgovina na Pavšičcvi (3); vese skrbijo 

hude podraž i tve . Pripomb ni imelo IH4 
vprašanih. 

KS Tabor - 211 vprašan ih: 
dom za starejše (43); dnevno varstvo 

(IX); varovana stanovanja (9); taksist 

(14); servis, p o m o č na domu, č iščenje (6); 

parkirni prostori (6); polici ja (6); skupina 

za s a m o p o m o č (2). Pripomb ni imelo KI 
vprašanih. 

KS Kovte - 141 vprašan ih : dom 

za starejše (91); dnevno varstvo (20); vrtec 

(14); mrl iška vežica (62); asfalt (6); pločniki 

(7); parki r i šča (5); javna razsvetljava (4); 

kmetijska trgovina (2); vodovod (2). 

Pctkovec - 51 vprašan ih : 
dom za starejše (26); mrl iška vežica (29); 

dnevno varstvo (13); vrtec (3); obnova 

ceste Travni vrh-Zaplana (3); asfalt 

( i r ad i šče -Vrhn ika (2); vzdrževanje cest (2). 

Rovtarshe Žihrše - 21 vprašanih: dom za 

starejše (9); mr l i ška vežica (3); asfalt (2); 

boljša internetna povezava (2) 

Medvedje Brdo-31 v p r a š a n i h : 
dom za starejše (21); dnevno varstvo (3); 

mrl iška vežica (2); trgovina (2); asfalt 

(10). 

Zaplana - II v p r a š a n i h : dom 

za starejše (9); dnevno varstvo (3); obnova 

mostov (2); ureditev ceste od Rovtarske do 

Jezerca (2); Javna razsvetljava (4). Pripomb 
niso imeli /rije vprašani. 

Praprotno Brdo - 4 vprašan i : 
mrl iška vežica (2); dom za starejše (4); 

asfaltiranje ceste (2); postavitev krajevnih 

tabel (2). 

Vrh Svetih Treh Kraljev - 8 
v p r a š a n i h : dom za starejše (3); mrl iška 

vežica (3); vzdrževan je cest (4). 

HlcviSc- 10 v p r a š a n i h : mrl i ška 
vež ica (2); dom za starejše (4); asfaltiranje 

ceste (3) 

Hlcvni Vrh - 10 v p r a š a n i h : dom za 

starejše ( I I ) ; mrl iška vežica (2); asfaltiranje 

cest (2); avtobusna povezava z Logatcem 

vsaj enkrat tedensko (4); počut i jo se 

drugorazredne o b č a n e , saj sc zanje nič ne 

uredi. 

Lavrovec - 12 v p r a š a n i h : p luženje 

ceste (3); dom za starejše (2); vodovod (2). 

Hotcdrš i ca - 57 v p r a š a n i h : prehodi 

za pešce , p ločnik i , omejitev hitrosti prometa 

v kraju (17); več asfalta in parkirnih mest 

(4); regulacija potoka (2; kulturna dvorana 

(2); telovadba za starejše (2). Pripomb ni 
imelo 24 vprašanih. 

L o g a š k e in Hotenjske Ž ihrše - 31 
v p r a š a n i h : dom za starejše (6); varovana 

stanovanja (2); popravilo cest (2); p luženje 

(3); vodovod (I); asfalt (4); č iščenje struge 

(2); boljši signal za prenosni telefon (2). 

Pripomb ni imelo I .S v/irašanili. 
Novi Svet - // vprašanih: boljši 

televizijski signal, kabelska televizija (4); 

pluženje ceste (2). Pripomb ni imelo 5 

vprašanih. 

Laze - 53 vprašanih: dnevno 

varstvo (22); dom za starejše (6); varovana 

stanovanja (2); avtobusna postaja (6); 

pločniki (2); trgovina (18); vodovod (3). 

Pripomb ni imelo 21 vprašan ih . 

.Zakovica - 9 vprašanih: N i bilo 

pripomb. 

Grčarevec - 14 vprašanih: 
avtobusna postaja (2); asfalt (.3); kabelska 

televizija (3); kulturni dom (I) . Pripomb ni 
imelo <V vprašanih. 

Upam, da bodo pristojni prisluhnil i 

potrebam in žel jam občanov . Vse se gotovo 

ne da narediti na kratek rok. Smo pa tudi 

sami dolžni biti aktivni in prispevati k 

skupnemu ci l ju , in ne le čaka t i , da bodo 

drugi naredili namesto nas. Pregovor: 

»V slogi je m o č « je še kako realen in 

učinkovi t . 

Minka Mihevc, 

koordinalorka projekta 

Parlamentarne volitve 
2008 

Možnost predvolilnih 

sporočil v Logaških 

novicah 

Poli t ične stranke in neodvisne 
kandidatne liste o b v e š č a m o , da bodo 
lahko v septembrskih Logaških 
novicah (predvidoma 10. septembra) 
objavile predvolilna sporoči la za 
parlamentarne volitve brezplačno v 
obsegu do ene strani; več kot eno stran 
pa bodo Logaške novice objavile le po 
veljavnem ceniku za oglašanja . Naroči la 
za predvolilna sporoči la s pisnim in 

fotografskim gradivom bo sprejemalo 
uredniStVO prek elektronskega naslova: 
logaskcfelogatcc.si a l i marcel . 
stelancicfSikabelnet.net do vk l jučno 25. 
avgusta 

l I redništvo ne more zagotoviti 
objave kasneje prispelih gradiv. 

Uredništvo 

http://stelancicfSikabelnet.net
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Srebrni jubilej Društva invalidov Logatec 
Posebej slovesno tudi zaradi 25. srečanja invalidov Notranjske 

V Športni dvorani v Logatcu so 21 . junija pripravili pro
slavo ob 25-lctnici Druš tva invalidov ( D l ) Logatec in 25. srečanje 
druš tev delovnih invalidov Notranjske. Prireditve so se udeležil i 
člani D l Vrhnika , Ilirska Bistr ica, Žiri, Cerknica-I oška dolina-
Bloke in Logatec. M e d posebnimi gosti so organizatorji na sveča
nosti pozdravil i logaškega župana Janeza Nagodeta. predsednika 
ZDIS Draga Novaka , sekretarko Tanjo K o č e v a r in predsednika 
Društva invalidov Logatec Vladis lava Puca. 

V kulturnem programu so poleg govornikov logaške
ga župana , predsednika Z D I S in predsednikov posameznih D l 
Notranjske, ki so vsi čestitali l ogaškemu D l ob 25-lctnici obstoja 
in poudarili u s p e š n o sodelovanje, nastopili Mešani pevski zbor 
D l Vrhnika , pevski zbor D l D U Logatec, folklorna skupina iz 
Hotedrš ice ter druga druš tva invalidov notranjske regije. O delu 
društva v 25-letnem obdobju je spregovorila predsednica D l K r i 
stina Meze . 

O b 25-lctnici delovanja društva so pripravil i ličen b i l 
ten, opremljen z barvnimi fotografijami in s prikazom dela in 
ustvarjanja na posameznih področj ih , ki so vkl jučena v program 
Z D I S . Preti vhodom v dvorano so članice druš tva: M i l k a Lapaj-
nc, Mi l ena Potokar, Marija .lesenovec, Mari ja K lemenč ič , Lončka 
Krašovec in A n k a Klevišar pripravile zares lepo urejeno razstavo 
ročnih del. 

V ospredju častni gostje (od leve): D. Novak, predsednik ZDIS, T. Hočevar, 
sekretarka, župan .1. Nagode in I.' 1'uc, predsednik DV Logatec. 

Slavnostnemu delu je sledilo d r u ž a b n o srečanje ob div-
jač inskem golažu in mesu z žara ob zvokih ansambla Stalaktiti. 
Zabavni del srečanja je spremljal tudi bogat srečelov s š tevi lnimi 
dobitki glavni dobitek ž e n s k o kolo , ki so jih prispevali posa
mezni podjetniki in logaški občan i . 

Besedilo in foto: France Brus 

Morda se pa spomnite? 
Pred časom me je presenetil telefonski klic Marcela Štefančiča o nekakšni želji televizije 

Slovenije, ki naj bi obudila spomine na začetke televizije in televizijskih oddaj v letu 1958. 
Nikakor se nisva sporazumela, kdo in zakaj kliče, tako da meje Marcel raje povezal s TV 

novinarko Brezovškovo 

K o me je gospa Brezovšek resn ično poklicala, sem res 
začel brskati po svojem spominu. Televizija je namreč posnela 
»udajo, ki je bila na sporedu 9. jul i ja in naj bi predstavila zače tke 
razvoja in spreminjanja televizije v 50 letih. 

Spominjam se teh začetkov, čeprav so bi l i skromni. C e 
sc ne motim, je takrat Kmetijska zadruga I .ogalec kupila televizor 
i " ga namestila v Zadružnem domu v Gorenjem Logatcu. Seveda, 
televizorje b i l pod k l jučem. Ključ je takrat hranila Do lenčeva , ki 
J c v z a d r u ž n e m stanovanju pri družini Klečevih pazila na otroke. 
Omarico je odpirala v večern ih urah, ko j e mladina prišla iz kina v 
Dolenjem Logatcu. Tedaj tudi še ni bi lo barvne televizije; večina 
Prebivalcev pa še sploh ni imela svojega lastnega televizorja. Več

ina gledalcev je gledala predvsem poroči la . Ce je bil na sporedu 
tudi kak f i lm. pa mi ni ostalo v spominu. Kdaj je ta č rnobe la tele
vizija prenehala delovati, se ne spominjam. Vem pa. da je nekda
nja zadružna sejna soba služila tako za plesne vaje. pozneje pa 
tudi za vaje pevcem g o m j c l o g a š k c g a pevskega zbora. 

Sedanji razvoj televizije bi t ežko primerjali, saj bi bi l 
črnobel i sprejemnik že kar muzejska zanimivost. Dandanes ima 
ž.c vsako gospodinjstvo barvni televizor, če ne dva, da o ostalih 

internclnih možnos t ih niti ne govorimo. Verjetno pa še bolj 
služijo današnj im dogodkom in zabavnim vsebinam. 

Albin Cuk 

NOVO V LOGATCU 

BOVVNOVA TERAPIJA 

BONVNOVA TERAPIJA je manualno-vibracijska metoda, ki hitro in učinkovito zmanjša mišično napetost in 
Pomaga pri vzpostavitvi ravnovesja v nevrološkem, hormonalnem, limfatičnem in energetskem sistemu. Je terapija, 

pri kateri z vnosom nežnih dražljajev na točno določenih mestih telesa izzovemo predvidljive reakcije. 
KOMll je namenjena Bovvnova terapija? 

Vsakomur, ki ima težave s svojim zdravjem ali počutjem. 
Terapija se izvaja v salonu v prvem nadstropju na Tovarniški 3. 

INFORMACIJI- GANEŠ, s.p.; 051 347 778 

o rs 
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Gospodarske diagonale 

t Kmetje, preverite navzkrižno skladnost na kmetiji! 
Pred meseci so bile v Logaških novicah predstavljene najpomembnejše zahteve navzkrižne 

skladnosti, kijih morajo upoštevati vse kmetije 
Kontrole navzkr i žne skladnosti se bodo v prihajajočih 

mesecih okrepile, zato smo prepr ičani , da vam predhodni pregled 
s kmeti jskim svetovalcem lahko zelo korist i . Kmeti jski svetoval
ci smo za potrebe svetovanja iz, navzkr i žne skladnosti strokovno 
pripravljeni, saj smo opravil i potrebna izobraževanja , zato vam 
bomo v primeru ugotovljenega neskladja oz. nepravilnosti znali 
tudi ustrezno svetovati. 

N a K G Z S n a m r e č ugotavljajo, da kmetje premalo iz
kor iščate možnos t konkretnega predhodnega preverjanja svoje 
kmetije po zahtevah navzkr i žne skladnosti. V skladu z, zakonoda
jo E U je svetovanje iz zahtev navzkr i žne skladnosti na voljo vsem 
kmetijam tudi v naši d ržav i . 

Pomembno je, da ste seznanjeni z zahtevami, ki jih 
mora izpolnjevati vaša kmetija. 

Te zahteve se med letom kontrolirajo v sklopu rednih 

(izvaja j i h A K T R P ) in administrativnih kontrol navzkr ižne sklad
nosti. Administrat ivna kontrola pomeni, da so tudi drugi organi 
(kmetijski, okol jski , veterinarski i n špek to r . . . ) dolžni morebitno 
neizpolnjevanje zahtev sporočati Agenci j i za kmetijske trge; po
s led ično ste lahko sankcionirani celo dvakrat, in sicer po nacio
nalni zakonodaji in v obl ik i zmanjšanja subvencij. 

K ( i Z S vam zato ponovno predlaga, da izkoristite mož
nost in preverite svoje kmetije glede izpolnjevanja zahtev navz
kr ižne skladnosti. Predhodno lahko že sami preverite vse zahte
ve s p o m o č j o brošure Priročnik za izvajanje zahtev navzkr ižne 
skladnosti za kmetijska gospodarstva, ki ste jo prejeli med sub
vencij sko kampanjo. Vsekakor pa se zainteresirani kmetje obr
nite na svojo izpostavo kmetijsko svetovalne s lužbe in se skupaj 
uskladite glede na jpr imernejšega termina za obisk svetovalca na 
svoji kmetij i . 

Mojca Dolenc 

Stara šola - nov kulturni hram 
Nedelja, 22. junija, je bila za Hotedršico in tamkajšnje prebivalce prav poseben dan. Župan 
občine Logatec Janez Nagode in predsednik KS Hotedršica Franc Nagode sta slavnostno 

odprla stavbo, kije svoje prostore skoz čas ponujala najrazličnejšim gostiteljem. 
Krajevna skupnost Hotedršica je s predstavniki vaških 

druš tev nadel prenovljeni stavbi ime Stara šola, kajti pod tem 
imenom stavbo poznamo tukajšnji prebivalci že od zače tka nje
nega obstoja. 

Voditelj slavnostnega dogodka na trgu pred cerkvijo sv. 
Janeza krstnika Mat jaž Petrovčič se je, potem ko je M o P z H o 
tedršica zapel slovensko himno, predstavnikom obč ine , posebej, 
županu in p o d ž u p a n u ter pre jšnjemu in zdajšnjemu vodstvu K S 
I lo tedrš ice v imenu prebivalcev l lo tedrš i cc in njej pr ipadajočih 
zaselkov, zahvali l za odloči tev, ki je botrovala temu, da je Stara 
šola , kot so jo je poimenovala krajevna skupnost s predstavniki 
vaških društev, v celoti obnovljena. V njej so urejeni prostori za 
druš tva , k i so v l lo tcdrš ic i zelo aktivna pa do sedaj niso ime
la svojih prostorov. Člani Špor tnega druš tva , Pevskega Druš tva 
in Kulturno tur i s t ičnega druš tva bodo odslej še z večjo vnemo 
izpeljevala svoje pestre programe. M o č in voljo po nadaljnjem 
ustvarjanju na špo r tnem, kulturnem in razvojnem področju je bilo 

zaznati tudi oziraje se na trud, k i SO ga z. ve l iko vnemo vlagali 
teden pred otvoritvijo v pripravo prostorov Stare šole č lan ice in 
člani omenjenih druš tev in č lan ice in člani sveta Krajevne skup
nosti Hotedrš ica , ki ima tudi svoje prostore v Stari šoli . 

Podružn ična enota Knj ižnice Logatec je v prenovljeni 
hiši dobila prostore že leta 2006, s č i m e r ji je bilo o m o g o č e n o 
nadaljevanje dela, ki je bilo zasnovano kot d ruš tvena dejavnost 
že pred 100 leti. Zato je ob otvoritvi celotno obnovljene stavbe 
direktorica Knj ižnice Logatec Bibijana M i h c v c zaupala navzoč im 
nekaj knjižnj ične zgodovine na dolenjskem ter obenem povabila 
vaščane Hotcdrš icc , naj nam bo tudi v prihodnje vel iko m a r ž a za
pisano besedo in naj nam bo zahajanje v knj ižnico veselje, ki naj 
si ga z a ž e l i m o pogosteje, kot si ga sicer. 

Župan in predsednik KS sta odprla novo Staro šolo. 

Prenovljena Stara šola. 

Literatura je nastajala pod peresom marsikaterega DO
lenjskega sokrajana nekoč in nastaja tudi danes. D o m a č a pesnica 
Lrancka Čuk je ob tej pr i ložnost i prebrala svojo pesem o Hotedr
šici. Poimenovala j o je Naj lepše ime. 
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Predsednik K S Franc Nagode nam je nato zaupal ne
kaj mis l i , ki so se mu porodile od začetka projekta "Obnova stare 
šo le" do otvoritve. M e d drugim je povedal, da županu ni verjel, da 
bo projekt zakl jučen do Kresne nedelje 2008, pa je bila naposled 
obljuba vendarle izpolnjena v prid Hotedrš ie i . Čeprav , je dejal, 
bo to stavbo verjetno vedno spremljal grenak spomin na prodajo 
Kulturnega doma, na katerega je prenekaleri l lolcnjec čus tveno 
nemalo navezan. Stara šola naj bi bi la z, manjš im v e č n a m e n s k i m 
prostorom v zgornjem delu stavbe nekako nadomestek za " i z 
gubljeni Kul turni dom". Posebej toplo se je predsednik zahvalil 
podžupanu obč ine Logatec Aleksandru Česn iku , ki se je osebno 
zavzel za dokončan je projekta. 

Nadalje je besedo povzel župan Janez Nagode, ki je 
predstavil f inančno zgodovino stavbe od ideje, odkupa in obnove 
do realizacije investicije. 

D o m a č a solistka Marijana Lukan je slavnostni dogodek 
prijetno popestrila s svojim prelepim glasom; zapela je pesem Kje 
so liste stezice. 

Župn ik S rečko Turkje blagoslovil Staro šolo. da nam 
ho dobro m dolgo služila. Nato pa sta predsednik K S in župan 
prerezala otvoritveni trak. 

O b umirjeni glasbi in po poku šampanjca , ki gaje s sab
ljo odprl Izidor Zelene, smo si prisotni ogledali nove prostore Sta
re šole. V notranjosti nas je pričakala projekcija fotografij. Tako 
si je bi lo m o č ogledali utrinke prenove. Nad obnovljeno stavbo 
vidno n a v d u š e n e obiskovalec je zunaj razveselil še od l ično pri
pravljen eatlering gostilne Tink. 

Ob vsem lepem je bilo še vreme na strani organizator
jev. Dan s soncem obsijan. 

Darja Merlak 

Svojstveni ranč pri 
Malem mostu 

Sprehajalec po martinj Hr ibu , ki se napoti proti Male 
mu mostu in naprej proti že leznic i , lahko v ogradi, k i meri dober 
hektar, Ugleda nenavadno združbo žival i : par oslov z os l i čkom 
in kravo s te l ičkom. K m a l u se bo tem oslom, ki so v tem času v 
Logatcu zelo redke živali , pridružil še en osl iček. 

Teliček: "Tudi voda prija, a ne?" 

Na tem prostoru so Mcnar tov i , po d o m a č e B z c o v i , po
skrbeli za senco, hlev in za vodo za živali , ki se prav rade pri
bližajo obiskovalcem. Morda tudi zaradi koščka suhega kruha ali 
piškota, ki jim ga ponudijo radovedni m i m o i d o č i . 

Hesedi/o in joto: France Brus 

Turistične panorame 

Mali jubilej velikih dejanj 
Petletnica Turistično kulturno športnega društva Grčarevec 

Visok , lep in postaven mlaj poleg neuglednega avto
busnega postajališča oznanja, da se v našem kraju nekaj dogaja. 
Namreč 19. junija leta 2003 je bilo ustanovljeno Tur is t ično kul -
'urno špor tno d ruš tvo (TKŠ) G r č a r e v e c . Začetki so bi l i težki , toda 
' mnogo truda in odrekanj prostemu času je bilo narejeno zelo 
v d i k o . Nejevcrncži so nam prerokovali kratko obdobje delovanja. 
Pa so se ušteli ; kljub nj ihovim slabim prerokbam pa jih vabimo v 
s v » j o drušč ino . 

' '"''"*« " seje pelo in igralo. 1'oto: (i. Komar 

Prostor na sončni strani Grča revca je dobi l d r u g a č n o 
podobo: pokrit prostor za srečanja, travnik za mali nogomet, igra
la za najmlajše, koša rkarsko igrišče in balinarski prostor. Ve l iko 
prostovoljnih ur je bilo opravljenih, da smo vse to lahko ustvari
l i . V našem programu smo poleg delovnih akcij posveča l i vel iko 
časa tudi drugim dejavnostim: čist i lne akcije našega kraja, izleti 
po bližji oko l i c i , novoletna srečanja, puslovanjc. proslave s pro
gramom ob dnevu žena . praznovanje prvega maja. polharske noči , 
kresovanja in še kaj se je dogajalo. B i l i smo dejavni tako rekoč 
na vseh področj ih javnega in kulturnega življenja v Grča reveu . 
Zgledno je tudi sodelovanje med drugimi društvi v občin i . Imamo 
še veliko idej. načrtov in programov, in verjemite mi , izpeljali jih 
bomo. 

Ob peti obletnici druš tva smo organizirali kresovanje 
»Na ov inku« . Znanim po dobri organizaciji, nam je tudi tokrat 
uspelo. Nihče ni bi l ne žejen ne lačen. Obiskovalcem starim in 
mladim pa smo dali iger in kruha. 

Po petih letih delovanja druš tva gre iskrena zahvala za 
ves trud in vel iko mero prizadevanja staremu in novemu predsed
niku ter najbolj prizadevnim č l anom druš tva . Ne bom j i h imeno
val , sami pa dobro vedo. kaj so za d ruš tvo naredili. Hvala tedaj! 
Lep pozdrav in vabljeni »Na ov inek« na s o n č n o stran Grčarcv-
ca. 

I ili Cernivee 
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Turistične panorame 

Skoz Savinjsko dolino 
Članice ročnih del pri Društvu upokojencev Logatec so prvi torek v juniju organizirale 

celodnevni izlet na Štajersko 
Iz Logatca smo sc izletniki peljali do Žalca , kjer smo si 

v okvi ru Inšti tuta za hmeljarstvo in pivovarstvo ogledali najprej 
zel iščni vrt. Po ogledu smo lahko kupi l i sadike zel išč . Nato smo 
si ogledali Se prostore, kjer poteka postopek varjenja piva, in sc 
seznanili s sestavinami, ki so poleg hmelja potrebne za pivo. Po 
izčrpni razlagi smo pokusi l i kozarec svetlega piva dobrega oku
sa. 

Iz Ža lca smo sc odpeljali v Š e m p e t e r v Savinjski do l in i . 
Tu smo si pod strokovnim vodstvom delavke tamkajšnjega Tur i 
s t ičnega druš tva ogledali R imsko nekropolo, k i j e bila odkrita leta 
1952. O k o l i leta 26X je reka Savinja poruš i la r imsko nekropolo. 
Tako je za več stoletij shranila nagrobne spomenike p remožn ih 
prebivalcev Ccle ie . 

N a kosi lo smo se odpeljali v kmečki turizem Sloglej , 
neda leč od Luč ob Savinji . Po krajšem sprehodu po zelo lepo ure
jeni okol ic i smo sc odpeljali v Mozir je , kjer smo si ogledali znani 
Park cvetja v Moz i r skem gaju. 

N a sedmih hektarjih Mozirskega gaja na desnem bregu 
Savinje je bi lo precej gred praznih, ker so spomladanske čebu l 
nice odevetelc in so vrtnarji grede zapolnjevali z nov imi eno
letnimi rožami . Park bogatijo tudi razl ične grmovnice in trajnice. 
Poseben značaj dajejo parku tudi etnografski objekti, razporejeni 
po parku: k m e č k a hiša, kovači ja , čebeln jak , p reuž i tkarska hiša, 
žaga venecijanka, ml in , kašča , kapelica sv. Valentina, kjer smo 
pozvoni l i na zvon želja, in Kranjčeva hiša kjer pokaže jo , kako 
so tod v preteklih stoletjih živeli ljudje. V ve l ik i kletki so bile 
ptice pevke. Urejen je tudi vrt d i šavn ic in zdravi lnih zel išč ter 
skalnjak z alpskim cvetjem. Nekateri smo se povzpeli tudi na IX 
m visok razgledni stolp. Letos mineva 30 let od odprtja parka in v 
čast predsedovanju Slovenije Evropski uniji so poimenoval i spre
hajalno pot od razglednega stolpa do prevž i tkarske hiše, kjer je 
zasajenih 27 enakih okrasnih javorov. Drevored Evropske unije. 
Vstop v japonski vrt je vpet v obs to ječe poti po gaju. (davni vhod 

Sredi Rimske nekropole. lolo: M. I'clkovšek 

je označen s portalom, ostali vstopi so označeni s vstopnimi kam
ni , ki so dvignjeni od tal in namenjeni energijskemu čiščenju pred 
vstopom v vrt. Kamen ponazarja tudi vstop na most, ki o m o g o č a 
pretok vode med dvema ribnikoma. M o z i r s k i gaj o m o g o č a obis
kovalcem tudi ogled kozolca, znači lnega za tamkajšnjo pokrajino. 
N a najlepši sončni trati Mozirskega gaja raste potomka najstarej
še trte na svetu, kjer ima najboljše pogoje za rast in razvoj. Pred 
tremi leti jo je Mestna obč ina Mar ibor podarila Občin i Mozir je 
v znak prijateljstva in sožitja. V parku je na tur is t ičnem objektu 
prikazana raven vode, k i j e ob poplavi leta 1990 segala do oken in 
je park hudo razdejala. 

Po ogledu gaja smo se prepevajoč odpeljali do Trojan, 
kjer smo si nakupili krofov; nekaterim je šel v slast sladoled. Po
zno popoldne nas je šofer zadovoljne ob V i n k o v i h šalah s rečno 
pripeljal v Logatec. 

Marinka 1'etkovšek 

Kulturni razgledi 

Izjemen koncertni dogodek 
Občudovanja vredno praznovanje desetletnice Ženskega pevskega zbora Tabor 
»Žensk i pevski zbor kulturnega društva Tabor deluje 

že enajsto leto. O b ustanovitvi leta 1997 je v zboru prepevalo 
dvajset pevk, danes, na njihovem desetem koncertu, j i h je že več 
kot trideset. Pevke so ponosne na vse svoje dosežene ume tn i ške 
rezultate, saj so si skupaj z zborovodjo iz leta v leto zastavljale 
kakovostno zah tevne jše in višje cilje, pridno vadile in z voljo in 
vztrajnostjo j i m je več ino zastavljenih ciljev uspelo tudi doseči...« 
je bilo zapisano na koncertnem listu 6. junija letos. Jubilejni torej, 
10-letni koncert. 

In vse, kar je zapisano, drži kot pribito. Š tev i lčno 
bogat zbor, zajeten in raznolik program, domiselna režija 
Branke Novak, uč inkov i t a scena Urške Nagode in Anje Petek, 
ozvoč i t ev M i h a Levingerja in vezno besedilo Bojane Lcvinger 
ter zanesljivo dirigentsko vodstvo Zdravka Novaka so prepolni 
dvorani go rn jc logaškcga Kulturnega doma podarili izjemen 
koncertni dogodek in občudovan ja vredno praznovanje zborove 
prve okrogle obletnice. Barbara Facija, Janja Nagode, Barbara 

Novljan Miš ic in Marko Škrlj so izborno tkali povezovalske niti 
koncerta od šopka do šopka pesmi. 

Zbor je vreden posebnega občudovan ja , saj edini med 
logaškimi zbori zmore združevat i že p re skušene pevke z mladimi 
glasovi , k i šele začenjajo svojo pot v odraslih zasedbah. Zrelost 
je bi la počaščena z jubi le jnimi Gallusovimi priznanji za več 
kot 30-letno delovanje na kulturnem področ ju , ki so jih v letu 
medkulturnega dialoga prejeli Bojana Lcvinger, Ivica Brenč ič , 
Zvonka Loštrek ter Branka in Zdravko Novak. Podeljenih je bilo 
še 6 zlatih, 11 srebrnih in 7 bronastih Gallusovih značk (če sem 
prav sledil podelitvam iz rok vodje logaške izpostave J S K D T a i i j c -
Pinc Škufea) . Zbor sam se je zahvali l obema vodjema Zdravku 
in Branki Novak. Brez njiju ta zbor ne bi b i l , kakršen je. Tudi 
brez predsednice Bojane Lcvinger najbrž ne. Zbor se je zahvalil 
še gornje logaški osnovni šoli , županu O b č i n e Logatec, J S K D Ul 
predsedniku K S Tabor pa, seveda, solistkam in instrumentalistom 
- pianistu M i h u Nagodetu ter tolkalistoma Bošt janu Tršarju in 



Kulturni razgledi 

Tinelu Vučku. 
Koncert je bil razdeljen na štiri sklope, » . . . že le l sem 

za pos luša lce svež in poslušlj iv, za pevke pa pevsko izzivalen, 
programsko raznolik in intcrprclacijsko zahteven spored ,« j c 
zapisal zborovodja. Tak je program ludi b i l . Lepo izveden, 
skladbe domiš l j eno podane. Zrelo so se razcvetele Sončn ice . V 
Dubrovačk ih madrigali l i so lepo podlago postavile nizke altislke. 
Jaz bi rad cigajnar bi l je izvedbeno dozorela. Aires de Quisqueja 

j c navduši la z. obilno r i tmično spremljavo. Svoje so. kakopak, 
dodaje solistke Drška in Katja Nagode ter (iordana Pire. 

Verjetno bo zbor na naslednjem regijskem tekmovanju 
po dvojnem srebru posegel še po zlatu in, če bodo okol i šč ine 
dovolj naklonjene, se zna ta logaški zbor preizkusiti tudi na Naši 
pesmi. 

Vso srečo! 
Jan Turk 

Riše, kar mu je všeč 
Ob samostojni razstavi samorastniškega slikarja Toneta Tajipa Hasanija 

Druš tvo l ikovnikov Logatec je 5. junija vabilo v 
Stekleno galerijo na odprtje razstave logaškega samoniklega 
slikarja Toneta Tajipa Hasanija. Zbrane je najprej pozdravil 
predsednik druš tva Franc Godina , k i j e napovedal uvodni glasbeni 
prispevek Beethovnov motiv iz Ode radosti trobilnega kvarteta 
Glasbene šole. Nakar je k predstavitvi slikarja povabil umetnostno 
zgodovinarko Anamari jo Stibilj Šajn. 

Reeenzentka je 0 slikarju Hasaniju in njegovih delih 
spregovorila kr i t ično in vzpodbudno. Njena pozornost je veljala 
najprej Ženski v rdečem, ki je resn ično lepa, sploh pa dobra 
slika, ki je videti kol skulptura. V svoji sicer realistični zasnovi 
simbolizira življenje, kak r šno je znač i lno za rojstvo Venere. Rdeči 
koloni tol iko bolj izz iva veselje do življenja. Ostaja tako ženska 
prava nosilka videnj kol izpovedi lepote stvarstva. Za cikel rož. 
jc ž ivo opazen realističen stil z nagibi k naturalizmu, od tod tudi 
nadih predmetne obremenjenosti, ki mestoma s i l i v vzneseno 
l ir iko, še posebej v miniaturni filigranski podobi. Sl ikar zato z 
zaznanimi s i lnimi potezami tipa skozi svet barvnih izzivov. 

Ob koncu svojih razmislekov je Šajnova zaobjeta šc 
slikarjeve kompozici jske preudarnosti, poglobljene v izpovednih 
Občutenostih, Vse pa je nekako odelo v liguraliko, ki jo slikar 
oblikuje z vso prelanjeno všečno pozornostjo. In resn ično . 

K o je bil l lasani pozvan, naj še sam kaj pove o svojem 
slikarstvu, je bil l akonično prepričl j iv: »R i šem, kar mi je všeč.« 

Razstavljal je samonikli slikur T. T. Hasani. 

Trobilni kvartet je zaokroži l otvoritveno slovesnost 
z Al jaževim Tr iglavom. - Zan imiv in izzivajoč slikarski opus 
Toneta Tajipa Hasanija s i j e b i lo m o č ogledovali potem šc do 13. 
junija. 

Artemis 

Ena bridka komedija o agrarnem 
Kulturno turistično društvo Hotedršica je 21. junija zvečer pripravilo na osrednjem vaškem 

trgu ogled filma Moj ata, socialistični kulak 

Mars ikdo od števi lnih gledalcev 
S c je. medlem ko je ponovno sedel pred 
vel ikim platnom sredi vaškega trga, 
spomnil, kako r o m a n t i č n o je bilo pred 
'etom dni sedeti na istem mestu, objemali 
roeaj dežn ika , čuti t i hlad d e ž e v n e g a veče ra . 
Poslušati šumenje dežnih kapelj... O b 
vsem pa na vel ikem platnu gledali enega 
"•'llcpših slovenskih filmov Cvetje \ jeseni. 
Meta in Janez, m o ž m žena za vedno... Da, 
l i l k o . j e bilo lani. 

Letos pa jc b i l veče r toplejši . 
«brani film manj romant ičen od lanskega. 
I | l n i Moj ata, socials l ični kulak, je 
organizator veče ra izbral zato, ker jc bi la 
letošnja Kresna nedelja os redo točena na 
Prikaz utripa življenja na vasi. Izbrani fi lm 

pa tudi prikazuje Življenje na vasi , le da v 

nekem drugem času. 
M o j ata, social is t ični kulak je 

bridka komedija o agrarnem, katere avtor 
j c Tone Partljič, pripovednik in dramatik, 
ki seje z literaturo in p o l e m i č n e m pisanjem 
začel ukvarjali v Šestdesetih letih prejšnjega 
stoletja. Kot dramatika ga zanimajo 
pol i t ična nasprotja, k i žene jo ljudi v skrajne 
položaje , kot pisec humoresk pa komentira 
dogajanje v slovenski kulturi. Največjo 
naklonjenost občins tva si je pridobil s 
komedijami, ki so polne aluzij na trenuten 
pol i t ični , ekonomski in socialni položaj v 
Slovenij i . 

M o j ata, social is t ični kulak j e 

uspešnica . F i l m z zgodbo o kmetu Malčku . 

ujetniku v nemški in ruski vojski , njegovi 
družini in razlastitvenih peripetijah izrisuje 
resnico slovenske polpretekle zgodovine. 
V času . ko prelekli poli t ični rež im dobiva 
skorajda romant ičen prizvok, hkrati pa se šc 
vedno popravljajo kr iv ice , storjene v tistem 
obdobju, "bridka komedija o agrarnem" 
ponuja komičen pogled na dogodke po 
drugi svetovni vojni mlajš im generacijam 
pogled na življenje in usodo takratnega 
malega č loveka , s tarejš im pa skorajda 
nos ta lg ičen pogled v nekdanje čase . 

Ogled filma pod zvezdnim nebom 
nad Holedrš ico jc bil v užitek vsem, k i so 
si toplo oblečeni in pokri l i z odejami tak 
večer preprosto privošči l i . 

Darja Merlak Sij 



Kulturni razgledi 

Veris sredi vse odmevnejših koncertnih večerov 
Po impulzivni moči je vsekakor številno publiko izjemno navdušil koncert okteta 

Pushluschtae - Sklepni koncert Pihalnega orkestra pa je nabito polno dvorano Narodnega 
doma prevzel tako, da dodatkom kar ne bi bilo ne konca ne kraja 

» U s p e š n o v vseh pog led ih« je na kralko ocenil letošnji, 
8. poletni festival Veris ravnatelj logaške glasbene šole P r imož 
Malavaš i č . Program je bi l izpeljan v celoti . Obisk je bi l boljši kot 
prejšnja leta. I.epo so se uveljavile delavnice za mlade, k i jih je 
vsakokrat obiskalo za polno dvorano šestdeset do sedemdeset 
obiskovalcev. Z a dve med nj imi, afriške inš t rumente ter glasbene 
igrice in uganke, je bi la celo pretesna. Dobro je bil sprejet 
zgodnejš i začetek večernih koncertov, k i o m o g o č a , da j i h lahko 
spremljajo tudi najmlajši pos luša lc i . 

fest ival se je skozi svoja leta dodobra uveljavil . S 
programsko zasnovo je zanimiv za mnoge skupine, ki bi žele le 
na njem nastopiti. Nastop na festivalu je n a m r e č privlačnejši 
od običajnih koncertnih nastopov, ker je praviloma odmevne j š i 
in odprl širši publ ik i . Že letos je O Š Logatec kot organizatorka 
festivala morala odklonit i nekaj skupin, ki bi se žele le predstaviti. 
Z a prihodnje leto pa ima že zagotovljene tri nas topajoče . Letošnji 
finančni okvi r je bi l prostornejš i od prejšnjih, saj je Obč ina zanj 
zagotovila zanesljiv finančni vir. Raznol ik i program je zadovolj i l 
več ino pos luša lcev . Vreme večerni koncerti naj bi b i l i na trgu 
pred cerkvijo sv. Nikola ja v Logatcu ni bi lo vse dni prizanesljivo. 
Nadomestni koncertni prostor je bil v dvorani. 

Prireditev ima tudi vzgojni pomen. Obisk fesi i vala jc 
sestavni del programa izobraževanja u č e n c e v glasbene šole . Zato 
se imajo učenci pr i ložnos t udeleži t i 13 prireditev za s imbol ičn i 
prispevek 6 €. 

Težko bi sicer oceni l i , kateri dogodek je bil najbolj 
zanimiv. Po impulz ivni moči je vsekakor š tevi lno publiko izjemno 
navduši l koncert okteta Pushluschtae pod vodstvom Mart ina 
Logarja. Oktet j c dober mesec pred tem zmagal na festivalu Sredi 
zvezd v Žalcu po oceni strokovne komisije in po oceni publike. To 
samo po sebi pr iča o visoki kakovostni ravni mladega ansambla, 
katerega vodja bo letos (po napovedih) imel čast sodelovati v 

Uvodni takti k sklepnemu koncertu. 

programu odprtja o l impi jskih iger v Pekingu kot član svetovnega 
zbora mladih ( W Y C ) . 

Vso s rečo Festivalu tudi v prihodnje. In česl i lke 
organizatorjem, seveda. 

J.G. 

Poletni Con brio besed 
Poletna »žehta« logaških Zelenih oblakov 

Ogrevanje za poletno branje. 

Zeleno oblakovski poeti-lilerati so se s svojimi deli 
ponovno predstavili na kresni večer v Grajskem parku ob soju 
bakel in med drevjem na vrvi o b e š e n e g a perila, ki je zgovorno 
simpatično va lovi lo v lahnem vetru. Poletni C o n brio besed je 
zbranim pos luša l cem ponudil zelo raznolika dela: zgodba iz 
šolskega življenja v jez iku mladostnika, bab ič ino ljubezen do 
vnukov, prijazno bridek spomin na o t roš tvo , posrečena zgodba iz 
časa vojne za Slovenijo, razmišl janja o ljubezni, naravi, smrti, 
pikr i soneti o pol i t ik i , problem mladih v šoli in svetu, naporno 
dopustovanje ob naporno n e m o g o č i h sosedih pa o pranju perila 
tako in d rugače . 

Vmes seje prepletala prijetna glasba. Domiselna scena 
je poudarila smisel pripovedovanega. P iko na i je pristavila 
povezovalka, ki je s humorjem in z. m l a d o s t n i š k o oblikovanim 
jezikom (Cul, kul , kar nekaj.. .) prepletala dogajanje. 

( estitke veljajo vsem z željami po še mnogih ustvarjalnih 
trenutkih za še dosti čudov i to obarvanih večerov, ki so zdravilo za 
d u š o v tej nori naglici življenja. 

Marinka Dolenc 



Kulturni razgledi 

Spet prijetno Pod veharško lipo 

Peli so tudi ernovrški Pobje. Foto: A. Žakelj. 

Letošnji večer Pod veha r ško lipo seje stekel v prijetnem 
poletno obarvanem razpoloženju med pesmimi, plesom, igro in 
kresnicami. Pravi pozdrav poletju in dnevu državnosti; udelež i lo 
se ga je vel iko Ž ib r šanov in Medvejccv. 

V pisani večerni ž ivahnost i so nastopili »Pobje« iz 
Črnega Vrha z zborovodkinjo Veroniko Rupnik. Zaplesali so 
učenci Podružn ične šole s Planin, nato pa še dekleta starejše plesne 
skupine, l ina Bogataj se je v svoji pesmi spomnila na domovino. 
Maja Nagode, Bogdan Žcrjal in Jože Gladek pa so dodali še svoj 
malce hudomušn i prispevek. 

Tokrat je program vodila neutrudna Jelka Bogataj, ki 
nam je obudila tudi spomin na pravljico o praprolnem semenu. Ker 
samo tisti, ki j i m na kresni večer pade praprotmi seme v škornje , 
razumejo ž iva l sko govorico, s o j o mnogi ob koncu mahnil i sredi 
svetle noči proti domu kar po bližnjici , prek polja in skozi gozd. 

Ana Žakelj 

Jutrišnji svet pripada tistim, ki oznanjajo veselje 
Kresni večer štiriindvajsetič Pri vodnjaku, kije bil večer prej 

razglašen za kulturni spomenik 

Pevsko d ruš tvo Logatec je 21. junija pripravilo že 24. 
»Večer pri vodn jaku« na Čevic i . Zaradi obujanja petja na vasi SO 
organizatorji v goste povabil i ljudske pevce in godce Turis t ičnega 
društva Vrtanck in Gornjih Pctrovcev, T r l V e - ljudske pevce 
iz Ligojne, moški oktet Č a s t n i m i / Ajdovšč ine in mlado 
harmonikarko Karmen Razbomik i / Borovnice. 

( iosti lel j i so pred š tevi ln im obč ins tvom pod vodstvom 
zborovodja Lovra Groma zapeli uvodoma ljudsko v priredbi Emila 
Adamiča Rasti, rožmar in in Tam na vrtni gredi, v sklepnem 
delu večera pa še Ta drumalca je zvomlana. Samotno drevo in Po 
zelenem travniku. 

Nato je Povezovalka programa Mir jam Suhadolnik 
pozdravila vse navzoče in vodila spored večera. Najprej je 
napovedala ljudske pevce in godce Tur is t ičnega društva Vrtanck 
iz prekmurskih Gornjih Pctrovcev. Zaigrali so na izvirne ljudske 
instrumente, ki so jih n e k o č uporabljali na vsakem k m e č k e m 
dvorišču in pri raznih kmečk ih opravil ih: kosa, grablje, buča , 
" b a š , piščal , boben in harmonika, in prepevali ljudske pesmi; 
najprej Odkod si lubica, Dekle, kak maš lepe oči . Kje so moje 
rožice, nato še Moj očka , K o psi zalajajo in G o r i č k o . 

T R L ' C E , ljudske pevke s pevci iz Ligojne prepevajo 
"rez kakr šne koli spremljave. Posebnost lega zbora, ki ga vodi 
Brigita Jazbar z Zaplane, je njihova noša s pr ičeskami iz časov 
naših babic in prababic. Zapele so Kleklarsko Julkc Portuna, Vse 
bom prodala in Š t u d e n t o v s k o ljubezen. M e d prepevanjem se jim 
jc pr idruži la d o m a č i n k a , klckljarica Francka Trčck. ki si je nadela 
gorenjsko narodno nošo . Nato so Tr i V e zapele še Na planincah, 
Kadar boš na rajž.o šel in Sijaj, sijaj, sončece . 

Št ir inajst letna Karmen Razbornik iz Borovnice rada 
''•'igra na frajtonarico. Njen mentorje Matjaž. K o n č a n , član skupine 
Čuki, Največji uspeh mlade glasbenice je bronasta medalja na 

Prekmurski pevci in godci Pri vodnjaku. Foto: France lirus. 

drža 
doli 

žavncin tekmovanju harmonikaric v Brestanici. Zaigrala je V 

. " n i t ihi . Ob koncu ledna. Dekle iz Ribnce. Ta sosedov Francelj 
'n Gol ieo . 

Oktet Č a s t n i m poje pod umetn i šk im vodstvom Nadje 
r < | t ina. Zavestno iščejo manj poznane in prepevane narodne 

j. ^J11' " ' - i ' ' 1 t *k° vračajo v našo pevsko zavest. Ta večer so fantje 
'Pavske doline zapeli pesmi Fantje na vasi. Bela breza. Ljubica 

« 0 1 , prižgi luč, V veče rnem mraku in O kresu 

Cis to ob koncu je povezovalka programa sporoči la 
zadnjo krajevno novico, daje na sinočnji seji občinski svet sprejel 
Odlok o razglasitvi Tollaz.z.ijevc »št irne« za kulturni spomenik 
lokalnega pomena. Nakar seje v imenu Pevskega druš tva z misl i jo 

Kdor srečo drugim rad daruje, nazaj pa nič n e priča kine, 
zgradi s lem most do svoje sreče, da k njemu ta kar sama steče 
zahvali la vsem dobrotnikom za p o m o č , tudi č e v č a n s k i m ženam 
za sladke dobrote. 

Marinka Petkovšek 
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Polnost gostoljubja 
Za prijatelje sije treba čas vzet'! S to mislijo se je »Notranjska« 13. junija, odpravila v 

goste k Zrinskašem, kakor si pravijo člani HKUD »Petar Zrinski« iz Vrbovca 

N i b i lo ne v roče ne hladno. 
Schengenska meja je bi la normalno 
prepustna. Opoldne smo se že srečali z. 
gostitelji. O b vsenavzočc in zborovodju 
Franju Sirnicu nas je sprejel upravitelj 
gozdnega gospodarstva Šumar i j e Duro 
Kauzla r ič . 

Streljaj od Vrbovca domuje 
skupnost Cenacol lo . Odgovorni za »st ike 
z j avnos t jo« nam je s svojim tovar i šem 
predstavil to skupnost, eno od šestih na 
I I rvaškcm. V njej je šes tdese t fantov, ki so se 
izkopal i iz. brezna drog in si v tej krščanski 
skupnosti krepijo moči za povratek v 
življenje. Zbranost, pogled navznoter, red, 
»nikol i s a m « , p o m o č brez preračunl j ivost i 
dihajo iz. domovanja, ki nam gaje bilo dano 
videti za kratek čas . 

Red in skrbna gospodarska 
roka so b i l i v idni tudi na vsakem koraku, 
ki lometru ravninskih hrastovih in mešanih 
gozdov, koder nas je zatem vodila pot. S 
ko l ikšno prednostjo Šumar i j a skrbi za 
te svoje gozdove! Kot da bi ne bil i sredi 
grobega kapitalizma, kot da č lovek in 

gozd še dihata skupaj. Kot da so gozdarji 
še vedno spoš tovani delavci in gospodarji, 
oskrbniki zaklada, imenovanega gozd. 
Ob pogostitvi na eni gozdnih jas so nas 
razveselili še t amburaš i iz Bjelovarja. 

Večerni koncert smo pevci 
»Not ran j ske« odpeli skupaj z d o m a č o 
klapo Zr insk i in s postojnskim oktetom 
Bor i . Koncert je bi l posvečen prazniku 
mesta Vrbovec, zato sta nas pozdravila tudi 
vrbovski »g radonače ln ik« in podžupan 
zag rebške »župani je« . Mimogrede: 
g radonače ln ik je pri nas župan , župe pa 
so h rvaške regionalne skupnosti, pri nas 
(bodoče ) pokrajine. Najprej je zapela 
d o m a č a klapa. Lepo, ubrano. V njej pojo 
trije Dalmat inci , letos se je znova uvrstila 
v sklepni del festivala v O m i š u . Bor i so 
zanesljivo in z dovolj zvoka odpeli petero 
pesmi, tudi z obema solistoma Dani lom 
Sojcrjcm in Jože tom Kernelom. Večinski 
de lež koncerta je pripadel »Not ran j sk i« , 
ki je nastopila zadnja. To je bi l eden njenih 
najboljših koncertnih nastopov, morda še 
za spoznanje nad onim v Zclšah tri tedne 

poprej. Po koncertu se je na d r u ž a b n e m 
srečanju posebej razvnela klapa, ki so sc 
j i pridružil i še nekateri nekdanji č lani . 
Tudi gostje nismo ravno skoparili s 
prepevanjem, saj smo zapeli še zajeten del 
svojega repertoarja. 

Prijazno gostoljubje, ki smo 
ga bi l i de ležn i , se nas je polastilo v vsej 
polnosti. Tudi darilo, ki so nam ga dali 
gostitelji, je bilo v tem duhu: Crnekov ičeva 
grašev ina in »papren jac i« . Zborova pevka 
Mari ja Majer je n a m r e č spekla pladcnj 
» p o p r n i k o v « , modeliranih slavonskih 
ko lačkov; pr i loženi model pa je bi l za 
spominek. Č lovek se ob tem nehote 
sprašuje , če more biti vsaj pr ib l ižno lako 
neposreden in dober gostitelj, kakršni so 
bi l i tega dne, pa ne samo tokrat, lahko 
r e č e m o prijatelji iz Vrbovca. Upamo, 
da se spet v id imo in s l i š imo tudi pri nas. 
»Not ran j ska« je z. gostovanjem udejanjila 
enega od svojih letošnjih projektov, ki jih 
je podprla Obč ina Logatec. 

Jogo 

Koncert za dušo 
V Grajskem parku s Shirlie Roden 

Shirlie Roden. 

Koncert s Shirl ie Roden, ki je lani 
prepevala na b o ž i č n o - n o v o l e t n e m koncertu 
v polni dvorani logaške (ilasbene šole , je 
b i l S. junija zveče r v Grajskem parku v 
Logatcu. Shirl ie jc ang leška pevka, pesnica, 
pisateljica in zdravilka z glasom, ki prihaja 
v Slovenijo že dobrih 15 let. Slovenij i 
jc posvetila žc dve svoji zgoščenk i , 
med drugim je uglasbila tudi Prešernovi 
"Pod o k n o m " in " K a m " ; a r a n ž m a zanju 
j c opravil Tomaž. Kozlevčar . Je pa celo 
soavtorica knjige Preprosta Slovenija, ki je 
bila predstavljena po Sloveni j i , I I . junija 
pa, na pobudo slovenske ambasade, tudi v 
Londonu. 

V m a g i č n e m okolju starih dreves 
(irajskega parka, k i mu daje še dodatno 
energijo potok Logašč iea ter v soju sveč , 
nam je s svojim glasom ponovno napolnila 
srca ž lahtna pevka Shirl ie . 

Nataša Kogoj 

Popravek in opravič i lo 

V zgibanki , izdani ob stoletnici Čebe l a r skega druš tva Logatec, j c v besedilu 
k s l ik i I neljuba napaka: namesto Vlado Roječ bi moralo bi l i zapisano ime Ivan Roječ. 
Vsem prizadetim se op rav i ču j emo . 

Čebelarsko društvo Logatec 

Upokojenci! 

Vabljeni na veliko 
srečanje 

Letošnje tradicionalno srečanje 
Osrednjeslovenske veze društev upoko 
fencev l»> 5. septembra v Centru vojnih 
veteranov v Logatcu (na It/ekovskih 
gmajnah). Srečanje, ki ga pripravila 
notranjska koordinacija, ho ponudila 
izvrsten program in celotno družabno 
dogajanje oh okusni hrani m i: bornih 
napitkih. Na srečanje bodo povabljeni 
tudi slovenski politiki, ki tako ali diiiv.u 
Če kroiijo usodo upokojencev. Dež nika
kor ne bo ovira, ker bo v okolju t ciilru 
veteranov dovolj pokritega prostora. 

Kulturni program, ki bo vsebo 
val tudi podelitev pokolov najboljšim na 
letošnjih tekmovanjih, se bo začel pri d 
vidoma oh enajstih. I Irutabni del ob za
bavni glasbi bo trajal skoz popoldne v 
večerni čas. 

Vladislav 1'iic, 

predsednik I >l i Logiitcc 



Kulturni razgledi 

Ko pesem srca vname 
Srečanje pevskih zborov in pevskih skupin od Čedada do Monoštra 

Pevci Mešanega pevskega zbora 
Pevskega druš tva Logatec smo sc 7. junija 
Z vrhnišk im delom zbora udeleži l i 12. 
srečanja pevskih zborov in pevskih skupin 
od Čedada do Monoš t ra » K o pesem srca 
v n a m e « , ki ga je organiziralo Kulturno 
humanitarno d ruš tvo A I . V A I X ) R Cerkno v 
Arborelumu Volčji potok. Arboretum vrt, 
park in krajina se redko kje na svetu tako 
primerno združuje v eno samo mikavno 
sozvočje . 

Po skupni pogostitvi, sta nas 
"ti prireditvenem prostoru ob 15. uri 
nagovorila: s pozdravnimi besedami 
predstavnik O b č i n e Kamnik, s slavnostnim 
govorom pa V l a d i m i r .lan, legenda 
zborovskega petja na Primorskem. Zaradi 
plohe smo se pevci zatekli pod streho, in 
ker so se po nebu podili črni oblaki, je bila 
prireditev za nekaj časa prekinjena. K o se 
Je zvedri lo. je predstavnik prireditelja Peter 
Razpet, ob lečen v (iorenjsko narodno nošo , 
P<> dveh skupnih pesmih, izročil darilo 
Vladimiru .lanu. 

Nato sta se najprej predstavila 

dva ot roška pevska zbora, za njima pa so 
odrasli zbori zapeli po dve pesmi. I ogaško -
vrhniški zbor je pod vodstvom Lovra 

Logaško pevsko društvo v Volčjem potoku. 

Groma zapel Antona Schwaba »Na l ipic i 
ze leni« in Antona Focrsterja »Pevec« . 

Besedilo in fotOl Marinka Petkovšek 

Duhovni odsevi 

Naš Karitas na Poljskem 
Po sveti maši v cerkvi sv. 

Nikolaja 24. junija se nas je 50 romarjev 
Zgodaj zjutraj odpeljalo z avtobusom na 4-
dnevno potovanje na Poljsko. Prek Avstrije 

smo se sredi dneva pripeljali v Bratislavo, 
glavno mesto S lovaške , ki leži ob Donavi 
le 60 km od Dunaja. Sprehodili smo se po 
starem mestnem jedru ob Ventgurski in 

" " " " " / V na Kalvariji Aebrzydowski. Loto: M. Petkovšek. 

Micha l sk i u l ic i . Zan imiva sta most in stolp 
sv. Mihaela . M e d sprehodom smo videl i 
Segncrovo kurijo. Jeszenakovo pa l ačo . 
Kapelo sv. Katarine in Palačo Palffyho, 
kjer je pri šestih letih koncertiral Mozart , 
stolnico sv. Martina in Mestni grad. Po 
skupni mal ic i smo nadaljevali vožnjo čez 
S lovaško proti Poljski . Zveče r smo se 
pripeljali v Krakovv. Namesti l i smo se v 
romarski hiši sester Božjega Usmiljenja v 
predmestju I.agievvniki. 

Drugega dne smo sc po zajtrku 
in sv. maši v cerkvi Božjega usmiljenja 
odpeljali v kraljevsko mesto Krakovv. Na 
griču Wawel . ki sc dviga nad mestom, je 
kraljevi grad in katedrala sv. Stanislava in sv. 
Vaclava. Okrog in okrog je obzidje s tremi 
stolpi. V cerkvi smo si ogledali kraljeve 
grobnice ter sarkofage sv. Stanislava, 
sv. Kazimir ja in sv. Hedvike. Po strmih 
stopnicah smo se povzpeli na zvonik vse 
do velikega zvona. Gr ič Wawcl in mestno 
jedro povezuje zanimiva ( i rodzka ulica, 
nič manj s impat ična pa ni Kanon ična ulica 
takoj pod gradom. Ob poti do glavnega trga 
so Škofijsko semen i šče in cerkvi sv. Petra 
in Pavla in sv. Andreja. Sredi glavnega 
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Duhovni odsevi 

- Trgovskega trga je m o g o č n a r enesančna 
t ržnica. Na trguje tudi velik Mestni zvonik 
in kip največjega poljskega pesnika Adama 
Mickievvieza. Mari j ina cerkev pa velja za 
simbol Poljske arhitekture. Postavili s o j o 
v 13. stoletju, 200 let pozneje pa preuredili 
v gotskem stilu. Ta cerkev je bi la pro t iu tež 
kraljevi katedrali na Wawlu . Z višjega 
stolpa Mari j ine cerkve se od 14. stoletja 
vsako oglasi trobenta. Tako je bi lo tudi ob 
14. uri, ko nam je t robentač tudi pomahal v 
pozdrav. 

Popoldne smo se peljali na ogled 
VVieliczka. svetovno znanega rudnika 
soli , ki je na seznamu svetovne kulturne 
ded i šč ine . Odpr l i so ga pred 700 leti. 
Le dva kilometra rudnika je odprtega za 
javnost. S posebnim v o d i č e m smo se po 
stopnicah spustili čez 100 metrov globoko, 
kjer je stalna temperatura 13 - 14 stopinj. 
V dveh urah smo si med drugim ogledali 
kapelo sv. Kinge , solna jezera in dvorane, 
lestence in kipe. Vse je izdelano iz sol i . 
Prikazan je tudi potek zgodovinskega 
ročnega kopanja in transporta sol i . V 
najlepši dvorani cerkvi smo se s l ika l i . Iz 
rudnika smo se vrni l i z hitrim dvigalom. 

Zveče r smo se vrni l i v romarsko hišo in po 
večerji mol i l i kr ižev pot v lepo urejenem 
parku pod cerkvijo 

Tretji dan smo se po zajtrku 
odpeljali na Mar i j ino božjo pot Kalvvaria 
Z.ebrz.ydowska. Ogledal i smo si trg, cerkev 
in se povzpeli na hrib Golgota . Poleni 
smo se odpeljali v VVadovvice, rojstni kraj 
Janeza Pavla IL, kjer smo si ogledali ž u p n o 
cerkev, p a p e ž e v o d o m a č o hišo sedaj 
muzej, in cerkev sv. Petra. Po skupni malici 
smo se odpeljali v Auschvvitz, enega od 
najhujših koncentracijskih taborišč med 
2. svetovno vojno. O b vhodu nas je na 
portalu »pozdrav i l« napis »Arbei t macht 
Irci« (Delo osvobaja). Nekdanje barake so 
preurejene v muzej. V paviljonu IX je bival 
sv. Maks imi l jan Kolbe . Ogledal i smo si še 
zid smrti in krematorij. 

Popoldne smo se peljali v 
( zcslochovvo, največjo Mari j ino božjo 
pot v vzhodni Hvropi , velja za duhovno 
središče poljskega naroda. Srce romarskega 
kraja pa je milostna podoba č rne Marije, 
ki ji skozi stoletja pripisujejo tudi mnoge 
čudeže . Mari ja , ki drži v naročju Octe 
Jezusa, spominja na bizantinske ikone. 

Glavna ba ročna cerkev, postavljena v 
letih 1692-1728, je posvečena sv. Križu 
in Mari j inemu rojstvu. V stranski kapeli 
je milostni oltar Matere Božje. Po maši v 
kapeli č rne Marije smo se sprehodili po 
okol ic i cerkve in se nato v poznih urah 
pripeljali v romarsko hišo. Po večerji smo 
imeli zabavni program, predvsem na račun 
skorajšnje poroke enega od romarjev. 

Zadnji dan smo se po zajtrku in 
maši poslovi l i od sester romarske hiše la
se nato odpeljali v tur is t ične Zakopane, 
znane po smuč i šč ih in še posebej po 
smuča r sk ih skakalnicah. Sprehodili smo 
se po glavni u l i c i , polni stojnic in se lot i l i 
nakupov. Po skupni mal ic i smo se odpeljali 
prek S lovaške in Avstrije proti domu. Ves 
čas romanja, na katerem nas je spremljalo 
lepo vreme, je skrbel za vse naše potrebe 
vodnik Sandi, ki je poleg našega kaplana 
Andrzcja tudi maševa l . L ika se je v imenu 
romarjev zahvali la za lepo vodenje Sandiju 
in Andrzcju ter šoferjema za lepo in 
varno vožnjo na več kot 1600 km dolgem 
popotovanju. Zahvala gre tudi vsem, ki so 
organizirali prelepo romanje. 

Marinka Petkoviek 

o 
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Na farni dan tudi temeljni kamen 
Letos je župnijski pripravljalni odbor pripravil 15. junija farni dan -

Tega dne tudi blagoslov temeljnega kamna 
Po deseti maši se je ob izkopu Gr iča zbralo lepo 

števi lo ljudi, med njimi tudi logaški župan Janez Nagode, 
da so prisostvovali blagoslovu temeljnega kamna za nov 
medgeneracijski župni jski Dom na Gr iču . M e d blagoslovitvenim 
obredom, ki ga je opravil domač i župnik Janez Kompare je Jan 
M i h e v c v imenu župni j ske skupnosti prebral sporoč i lo , ki bo 
veljalo poznim zanamcem, če se bodo iz. tega ali onega razloga 
dokopali do temeljnega kamna, v katerem je shranjena zanimiva 
epistola, ki jo uokvirjeno objavljamo tudi v tem prispevku. 

V temeljnem kamnu - sporočilo poznim zanamcem. 

; Poslanica - ne le za pozne rodove! 
i 

] 15. rožnika leta Gospodovega 2008, v če t r tem 
| letu pontilikata papeža Benedikta X V I . , k o j e bi l ljubljanski 
! nadškof in metropolit msgr. A l o j z Uran in jc Sloveni j i , ki je 
i predsedovala Evropski zvez i , v njenem sedemnajstem letu 
j samostojnosti predsedoval Dani lo Ti i rk , Logatcu pa Županova! 
| Janez Nagode, je temeljni kamen Župn i j skega doma 
] dolnjeloga.ški blagoslovil župnik Janez Kompare. 

Prvi župni jski dom, zgrajen na tem mestu, kjer je 
i prvotno stala mežnar i ja , j c odprl svoja vrtita v lotu ( iospodovem 
• 19I0. Zažive l je z župni jo sv. Nikola ja , ustanovljeno istega 
] leta, in bil priča nemirnemu dvajsetemu stoletju: moriji prve 
| svetovne vojne, pol i t ični razdeljenosti slovenskega naroda 
! do brutalnosti druge svetovne vojne, usodno prepleteni 
i z revolucijo in tragiko prvih tednov po koncu vojne ter z 
• nacioanalizacijo za dolga desetletja in s preganjanjem Cerkve. 
] B i l a so obdobja, ko s e j e zdelo, da ne bo konca a vendar. 
] t isočletni sen slovenstva se je z. osamosvojitvijo izsanjal 
! in danes nam, kot enakopravni evropski d ržav i , kovanci , na 
i katere smo vkoval i svoje velike sinove narodne simbole in 
j naše težnje v ponos žvenke ta jo , tudi da leč po svetu. 
] Takrat imenovani Društveni dom je b i l , predvsem v 
| obdobju med obema vojnama tor išče , ne samo župni j skega , 
] pač pa v vel ik i meri tudi krajevnega življenja. Pod njegovo 
! streho z vel iko prireditveno dvorano in č i ta ln ico so doživel i 
j razcvet dramska dejavnost, Ka to l i ško i zobraževa lno drt ištvo 
] s svojo knj ižnico in telovadni odsek; ne nazadnje, tU pr ične 
| svojo pot logaška godba. 



Načrt za novi dom je i /delal arhitekt Bogdan Dacar i 
iz, župni je Begunje na Gorenjskem, podjetje Rajka Zaklja s j 
Kale je poruš i lo starega in i /ved lo zahteven izkop / a novega; | 
gradbena dela pa bo izvedlo podjetje Lurogradnje z Vrhnike. | 
Dela so ocenjena na dva in pol mili jona evrov ali d rugače ; 250 , 
običajnih avtomobilov, medtem ko je povprečna čisla plača v i 
Sloveniji 850 evrov. 

I arani načr tovana dela ve l ikodušno in /av/eto ] 
podpiramo. Nov dom prilagajamo potrebam časa in že l imo, tla | 
bi s svojimi programi in namembnostjo zopet povezoval ljudi , 
vseh stanov in generacij, ne samo v socialnem in vzgojno- i 
varstvenem, pač pa tudi V kulturnem in duhovnem smislu. V i 
tej zavesti bo nad vhod doma vzidana kamnita plošča, k i j e bila j 
že Stoletje opomnik nad vhodom v stari dom z vklesanim j 
napisom. Bogu otroci, domovini sinovi, nikomur hlapci! j 

To pisanje z a p u š č a m o zanamcem V žlahten spomin i 
tukaj zbrani župljani in vsi ljudje dobre volje. 

B o g blagoslovi naše delo! 

Popoldansko ustaljeno srečanje faranov in sploh ljudi 
dobre volje je potekalo pod geslom »Družina danes in jutri«. 
V izredno lepem vremenu je bilo pr izor išče pred župni jsko 
cerkvijo polno. / . izbranim geslom je bila poudarjena vsebina 
Popoldanskega programa veselega druženja pred župni jsko 
cerkvijo. 

N a srečanju je bil organiziran bogat srečelov. ( i s t i 
dobiček od celotne prireditve pa je bil namenjen za gradnjo novega 
Doma na < rriČU. K l o p i pred cerkvijo so se letos hitro napolnile. Z a 
Žejne in lačne pa so skrbela mlada dekleta, več inoma skavti in 
animotorji, nekaj pa je bi lo tudi odraslih, ki jim je dobro šla od 
rok tudi prodaja srečk. 

V kulturnem programom seje odrezal Mik lavžev vrtce 
t zgodbo Frana Mi lč inskega »Zvit i butalski past i r« v gledal iški 
Priredbi Marcela Štcfančiča. Petero zakonskih skupin, ki delujejo 
v župnij i , so s svojim narašča jem naglaševa lc želje po dobrem 
Zakonu in skladnem življenju v družin i . In tako je 29 zakonskih 
parov predstavilo 93 otrok. I. Zakonska (najstarejša) skupina 
vključuje 7 parov z 31 o l rok i . 2. zakonska skupina povezuje 7 
Parov s 26 otroki, 3. zakonska skupina sestavlja 6 parov s 15 

Duhovni odsevi 
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Sredi živahne drnžahnmti. 

otroki, 4. zakonska (najmlajša) skupina združuje 3 pare s tremi 
otroki in 5. zakonska skupina s 6 pari in z IX otroki. Dobri zgledi 
za spodobno demografsko podobo našega naroda! 

Za zabavo je skrbel narodno zabavni ansambel Notranjei. 
Razpoloženje je bi lo, kot se spodobi za farno srečanje. Prikrajšam 
smo bi l i le za rezultat pri vleki v rv i . N a m r e č , tekmovalni skupini 
sla bil i lako s i ln i , da sta med neomajno vleko pretrgali vrv pred 
izkazanim iz idom. 

Albin Cuk 

Človekoljubje -
kot ga 

premore Karitas 
V Slovenij i že celo vrste let delujejo organizacije 

Župnijske Karitas. V njih se zbirajo ljudje s posluhom za stisko 
s*>čioveka, ljudje z o b č u t k o m za prepoznavanje revščine ljudi 
v svoji o k o l i c i . To so prostovoljci in prostovoljke, k i svoj čas 
"anienjajo pomoč i potrebnim, in vedo. da revščina in stiska tu le 
"biti lačen« ali »biti brez. ob leke« ali »biti brez denar ja« . 

I )andanes se revščina kaže tudi v oblikah, k i j i h prepozna 
l e redko kdo. Ena izmed njih sta lakota in pomanjkanje, pa ne 
Kniha, pač pa besede, topline, prijaznosti, iskrenosti, predvsem 
P« "Panja v lepšo prihodnost, ki j im j ih s svojo d ružbo , obiskom. 
Z nasmehom in spodbudo pr inašajo prav člani Karitas, letošnji 
dobitniki obč insk ih priznanj. 

Več o njih in njihovem delu v naslednji številki Logašk ih 
novie. 

Pun 

Urnik v knjižnicah 

KNJIŽNICA L O G A T E C 
ponedeljek, sreda, petek od 9.00 do 16.00 
/ torek, četrtek od 12.00 do 19.00 / sobota 

ZAPRTO 

K R A J E V N A KNJIŽNICA R O V T K 
četrtek od 12.30 do 19.00 

K R A J E V N A KNJIŽNICA HOTEDRŠICA 
sreda od 16.00 do 19.00 

K R A J E V N A KNJIŽNICA V R H SVETIH 
T R E H K R A L J E V 

petek od 17.00 do 19.00 
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Odlični v skupni razvrstitvi 
Pokal RS 

V Puconcih so 7. junija 

odigrale najboljše slovenske ekipe 

finalni del Pokala R S . Za naš klub je 

med 4 najboljš imi žensk imi ekipami 

nastopila ekipa v sestavi Ana Vcrdinek, 

Sanja Smi l jan ič , Nina Z u p a n č i č in 

Katja Gutnik. V svoji prvi tekmi so 

premagale ekipo N T K Merkur, v finalu 

pa so s 5:0 kloni le proti trenutno najmočnejš i slovenski ženski 

ekipi N T K Fuž ina r in tako na koncu osvojile od l i čno 2. mesto. 

8. turnir pokala Alpe Adria 

N a Reki so se 7. junija, pomeril i najmlajši , mlajši in 

starejši kadeti v O T Reke, ki je v do ločen ih disciplinah štel ludi 

za 8. turnir pokala A l p e Adr i a . Z a naš klub so v discipl ini mlajših 

kadetov in kadetinj zaigrali I jasa Mihevc, Deni Kožul in Tom 

Šhlifioj. 

V svojem nastopu so bi l i zelo uspešni , saj je T jaša 

na turnirju osvoji la 3. mesto, Deni pa je premagal vse svoje 

nasprotnike in zmagal. V skupnem seš tevku pokala A lpe Adr ia 

za sezono 2007/2008 je T jaša osvojila od l i čno I. mesto v skupini 

deklet IJ-12, med fanti pa je Deni osvojil 2., Tom pa 3. mesto. 

6. O T Puconcev 

N a 6. O T Puconcev so se 8. junija pomeril i najmlajši 

kadeti. Z a naš klub so zelo u s p e š n o nastopili Katja Eržen , Hana 

Čol ič , Neža Vindiš , Julija Kelečev ič , Pija Mihevc, G a š p e r 

Cernfgoj, Blaž Korošec in Tom Sfiligoj. U spešno so se uvrsti l i : 

na 2. mesto Tom Sfiligoj (najmlajši kadeti, letnik 1997), na 3. 

mesto Pija Mihevc (najmlajše kadetinje, letnik 1999) in na 4. 

mesto Katja Eržen (najmlajše kadetinje, letnik 1997). 

V tolažilni skupini pa sta bi l i med dekleti (letnik 1997) 

najboljši Julija Kelečev ič in Neža Vindiš . 

Notranjski pokal 2007/2008 

V torek, 10. junija, je 67 mladih igralk in igralcev z 

Notranjske v Logatcu odigralo svoj 4. in zadnji turnir Notranjskega 

pokala 2007/2008. 

M e d našimi igralci so se tokrat najbolje odrezali Tom 

Sfiligoj, ki je v skupini Top-16 osvoji l svojo drugo letošnjo 

zmago. Toni Kožul je osvojil 2., Deni Kožul pa 4. mesto. V 

skupini igralcev letnika 1997 in mlajših je Tjaša Mihevc osvojila 

2. mesto, Žan Dobrovoljc pa je bil med igralci letnika 1993 

odl ičen 3. Pri dijakih je Tim ShTigoj osvojil 4. mesto. 

Tudi v skupni razvrstitvi za sezono 2()()7/2()()X smo 

dosegli od l ične rezultate, saj smo v skupini Top-16 (najboljših 16 

igralcev letnika 1993 ali mlajš ih) osvoji l i kar vsa tri prva mesta. 

V skupni razvrstitvi je tako slavil Tom pred Tonijcm in Denijem. 

M e d igralci letnika 1997 je T jaša osvojila skupno 2. mesto, med 

dijaki pa je Tim osvojil skupno 4. mesto 

Več lahko izveste na spletnih straneh NTK Logatec: 

http://www.klub-ntk-logatcc.si. 

Mateja Šjiligoj 

Košarka od jutra do večera 
V Grajskem parku so se predstavili z žogo Brezec, Nachbar, Močnik, 

Jernej, Venci, Frenk, Muli... 

Košarkarsk i klub 2003 Logatec je že če t r to leto zapored 
organiziral Dan koša rke , ki nam skozi razl ične starostne selekcije 
predstavi, kako se košarka lahko igra in v njej uživa, pa čeprav te 
zjutraj babi pelje še v vrtec ali pa si že v letih, ko doma preraču
navaš , ko l iko lahko o d m a k n e š od pokojnine za dobre koša rka r ske 

Dan košarke. 

copate. N a zunanjem igrišču Grajskega parka seje ves dan igra
la košarka - za dušo . N i bi lo pomembno, kdo bo zmagovalec, ve
ljale so le lepe akcije, "dr ib l jan jc" skozi noge, podaje izza hrbta, 
kdo bo komu žogo skr i l . . . 

Ob desetih so se predstavili naši najmlajši in pokazali , 
kako so že spretni z žogo . V pravi boj so se spustile " te lovadke" 
(tudi kakšna babica je že med njimi) in ekipa pionirjev, ki so se 
stalno izmenjavale v vodstvu, da bi na koncu zmagali... Očet je so 
se proti s inovom zoperstavili z, vsemi dovoljenimi pa tudi nedovo
ljenimi prijemi (bilo je kar nekaj igralcev z poudarjenimi t rebuš
nimi miš i cami ) . Na koncu pa so bi l i kljub porazu bolj zadovoljni 
očetje , saj t akšne želje po hmeljevem napitku ne občut i š prav po
gosto. 

K o SO okol i treh popoldan na igrišče prišli Primož. Brez
ec, Boštjan Nachbar in Jan Močn ik , pa je bilo za najmljaše igralec 
kot v sanjah. To so košarkarj i , ki so j i h doslej spremljali samo 
po T V (dva igrata v N B A , eden pri Union Ol impi j i ) , tedaj pa so 
sc z njimi rokoval i , zastavljali so j i m vprašanja . Emil je odigral 
Brezccm "basket" , K i m se je "nad ig rava l " z M o č n i k o m , David 
je demonstriral Nachbarju, kako se v vetrovnih razmerah zadene 
trojka. Sledi l i SO podpisi na majice, copate, roke... Pod koši pa 
so sc nadaljevali boji med ekipami pionirjev, kadetov, mladincev 
iz Logatca in z Vrhnike, z zak l jučno tekmo č lanov K K Idrije in 
Logatca. 

Miran Lukman 

http://www.klub-ntk-logatcc.si
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Naši lokostrelci med državnimi prvaki 
Lokostrelsko društvo Logatec je dokaj mlado. Ustano

vilo ga je 6 lokostrelskih n a v d u š e n c e v 30. avgusla.2006: Marko 
Vihar, Slane Mežnar . Iranci l u k a n č i č , Jan Mihevc in Jolanda 
Ovsec. Delujemo torej že drugo leto, č lans tvo se je medtem po
večalo na 40 lokostrelcev in v tem času smo že marsikaj postorili . 
Predvsem smo zelo ponosni na urejeno notranje strel išče v C V V S 
Blekova vas, kjer so naši člani s prostovoljnim delom vel iko pri
pomogli k obnovi starih prostorov. Sedaj lahko v toplem, dobro 
osvetljenem in dovolj vel ikem prostoru treniramo tudi v z imskih 
mesecih, ( 'cz poletno sezono pa imamo tudi v C V V S urejeno zu
nanje s trel išče, in naši člani so prakt ično vsako popoldne v večjem 
ali man j šem številu tam in pridno izpopolnjujejo svoje lokostrel
ske vešč ine pod vodstvom vaditeljev Staneta Mežnarja in Jadrana 
l .ukančiča , ki sta tudi sama zelo dobr i lokostrelca. Jadran Lukan
čič j c bil leta 2005 tudi evropski mladinski prvak. 

Kaj morate še vedeti o lokostrelstvu? 
N o potrebujete, seveda, lok in puščice , šči tnike za 

roke, prste in oprsje, lok, kamor spravite pušč ice , in to je to. Lok 
ja loki so pa zelo razl ični : od najenos tavnejšega dolgega loka, ki 

si ga marsikdo v mladosti naredi lahko tudi iz leskove palice, ki j o 
ukrivi s tetivo, pa prek golega loka, kjer moraš lok vsakič sestavili 
•ako, da na ročaj pri trdiš krake, tlo sestavljenega loka, ki mu reče
mo tudi o l impik , s katerimi tekmujejo na ol impijskih igrah. 

Naši mladi lokostrelci so zelo uspešni . Samo letos so 
postavili 4 d ržavne rekorde v svojih kategorijah: 
- Klemen Stoševski , 31.5.2008, A R R O V 7 I I L A D 12+12, sestav

ljen lok 
- Jan Rijavec, 11,5.2008, ARROVVHEAD 12+12, sestavljen lok 
- Luka S toševsk i , 7.6.2008, L I T A 3D, dolgi lok 
- Luka S toševsk i , I5.3.2()()X, IX m dvoransko, dolgi lok 

Lokostrelska druščina. 

Naše druš tvo je L junija organiziralo lokostrelsko tek
mo v slogu 3D v okviru slovenskega pokala na ozemlju C V V S . 
Tekmovanja se je udelež i lo okrog 150 lokostrelcev iz vse Slove
nije, nekaj lokostrelcev pa je prišlo tudi s Hrvaške , iz Italije in 
Avstrije. To je bil naš ognejni krst, kar se organiziranja tekem tiče. 
in lahko r ečemo , da smo z izvedbo tekme zelo zadovoljni , saj laki 
dogodki postavijo č lane druš tev pred mnogo odprtih vprašan j , ki 
smo jih o rešili s skupnimi m o č m i , kar pa č lane med seboj zbl iža , 
poveže in krepi pripadnost druš tvu . 

Vabimo vse, ki vas zanima, kaj lokostrelstvo je, da 
nas obiščete vsak dan popoldan od IX. do 20. ure med tednom v 
C V V S na zgornjem platoju. M o g o č e vas zamika in se nam pri
druži le tudi v i . 

Jolanda Ovsec 

Jamarski trikotnik 
Jamarji treh dežel - trikotnika Italije, Avstrije in Slovenije -

to pot v Logatcu 
Takoj po uspešno izvedenem 

spustu za javnost v L o g a š k o jamo smo bili 
jogaškijamarji pred novim organizacijskim 
IZZivom, saj nam je bila zaupana izvedba 
2H. Prijateljskega srečanja jamarjev treh 
dežel . To seje odvijalo v Logatcu in okol ic i 
°d27. do 29. junija. 

Največja težava j c bi la z 

VN.IE i K l I 

Trik »tnik združuje jamarje treh dežel. 

zagotovitvijo primernega prostora za 
bivanje jamarjev v šotorih in parkiranje 
njihovih voz i l . Mars ikomu najbrž m znano, 
da so problem prenizko odobrena finančna 
sredstva, s katerimi razpolaga d ruš tvo za 
svojo dejavnost. 

V petek popoldne so bi l i 
postavljeni prvi šotori , prišleki so se 

seznanili s programom; nekateri 
niso zdržali in so takoj pobrali 
opremo ter sc napotili v prvo 
jamo. Preko sto jamarjev vseh 
generacij iz kar štir i indvajsetih 
druš tev ali klubov iz Italije, 
Avstrije in Slovenije je naslednji 
dan zapolnilo začasno bazo, 
od koder so sc v spremstvu 
d o m a č i h jamarjev odpravljali v 

^ izbrane jame. 
Presenečeni smo 

bi l i nad odzivom, saj si je 
večina ogledala Orad i šn ico , 
M a č k o v i c o , G a š p i n o v o , Vranjo, 
M r z l o , Skedneno, Planinsko ali 
Logaško jamo. Zaradi boljše 
pre točnost i je bilo treba vhodno 

na 28. Prijateljskem srečanju, 

brezno Grad i šn iec opremiti z dodatno 
plezalno smerjo. Kot na ročeno lepo vreme, 
zanimive jame, dobra organizacija in 
zares prijateljsko vzdušje , so bile stvari, 
nad katerimi so bi l i gostujoči jamarji 
navdušen i , p resenečeni pa so bi l i tudi nad 
gostoljubnostjo in preprostostjo, ki j o danes 
vsi tako p o g r e š a m o . 

V soboto zveče r je bi lo na 
krajšem uradnem delu do ločeno , da bodo 
naslednji " tr ikotnik" organizirali italijanski 
jamarji v okol ic i Trsta ali Gor ice . 

Ker je sedaj kar naporna, vendar 
prijetna izkušnja za nami, bi sc radi logaški 
jamarji zahval i l i t istim, k i so pr ipomogli , 
da so sc naši gostje odpravljali proti domu 
zadovoljni in navdušeni nad Logatcem. 
Zahvala velja podjetju Inventis, Evma , 
Občini Logatec, vodnikom Planinske jame 
Boštjanu Kcržiču in ekipi , k i je poskrbela, 
da jamarji nismo bi l i lačni , in na koncu 
prebivalcem Poljske poti za razumevanje 
ob p o v e č a n e m prometu mimo njihovih 
domov. 

Z jamarskim s rečno! 
Drugo Korenč 
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Adij o, šolske klopi i t 

Tudi čestitke in priznanja ravnateljice učencem na Planinah 
N o , pa jc mini lo šc eno šo lsko leto. Vrvež šo l skega ž iv

ljenja oko l i nas je zamrl . Napoči l je čas za analize in ocene.. . K d o 
jc izpolni l p r ičakovanja in kdo ne, kdo je dobro opravljal svoje 
delo in kdo ne itd. Z a ene je bi lo šo l sko leto bolj, za druge manj 
s r ečno : za ene bolj. za druge manj veselo... Tako jc pač življenje, z. 
raz l ično ve l ikodušnos t jo v svoji radodarnosti, pravičnost i in vča
sih tudi nepravičnos t i . . . Nam pa ostanejo le še želje, ki s i j i h ob teh 
dneh izmenjavamo med seboj. 

Tudi letošnja zakl jučna šolska prireditev 24. junija jc 
b i la vesela, pestra, pr isrčna in p razn ična . M a l i učenjaki so v m i 
nulem šo l skem letu u spešno premagali še eno stopnico na poti do 
k o n č n e g a ci l ja . Nekateri bodo jeseni odšli v 4. razred v Logatec 
- med nove prijatelje, med nove sošolce . V Žibršah so se mars i če 
sa nauči l i . Nekaj od tega so na zakl jučni prireditvi tudi pokazali : 
malo za ša lo . malo zares. Mora l i bi videti, kako nadarjeni igralci 
so postali in kako g ibčno so zaplesali in navduši l i vse prisotne. 

Tudi ravnateljica Mar inka Dodič je otrokom čest i tala 
ter j i m podeli la priznanja in pohvale. Šolarji in starši pa so s e j i 
na svoj pr is rčen način zahval i l i za trud in delo, k i ga namenja za 
obstoj in razvoj naše šole. Prav tako pa so nas vedno in povsod 

Ravnateljica M. Dodičpodeljujepohvale. 1'oto: A. /.akelj 

podpirali tudi naši s tarši . Zato njim velja še posebna pohvala in 
zahvala. 

Poči tn ice so torej tu, pred nami je poletje, lepo, č a r o b n o 
in polno življenja. Otroci , izkoristite ga! 

Ana '/.akelj 

Mi gremo pa na morje 
Tako se je glasil zadnji verz letošnje zaključne prireditve ob koncu šolskega leta - Na morje, 

v hribe ali kamorkoli bo pot prav gotovo zanesla naše šolarje, ki so v zadnjih junijskih 
dneh šolske torbe odrinili v kot 

N a O Š Rovte so 12. junija zadnjo epizodo v devetlet
nem šolanju odigrali deve tošo lc i , ki so se za vedno poslovi l i od 
osnovne šole . K o l jc že v navadi, so zadnje njihovo dejanje sprem
ljali njihovi starši , prijatelji in učitelji . Le - ti so z. njimi prehodili 
pot od prvega razreda, kot so učenci pokazali tudi na odru, pa do 
devetega, ko so njihova pota utirali mnogi prenaša lc i znanja. V 
prijetno plesno, glasbeno popoldne so stkali spomine na lepe in 
manj lepe trenutke šolanja. N i pa letošnje leto kar tako; z deveto
šolci se poslavlja tudi zloglasni učni uspeh. Učenc i ne bodo več 
odl ični , pa tudi nezadostnih več ne bo. Kaj bomo z nov im nači
nom pridobil i ali kaj smo z ukinitvijo uspeha izgubi l i , bo, kot že 
tolikokrat, pokazal čas . Zagotovo pa j c , da ne bo več pogajanj in 
»greba to r s tva« za učni uspeh. 

1'redpočitniška radoživost. loto: M. Rogatu) 

O d devetarjev se je preko svoje lastne poezije najprej 
poslovi l ravnatelj Mit ja Turk, k i ne skopari ne s pohvalami, pa 
tudi ne s kr i t ikami . Trem u čencem je gospod župan podelil Žu-
panove petice, ki j i h dobijo učenci za vsa leta od l ičnega uspeha. 
Tudi te odhajajo v pokoj. Morda pa sc bo župan domis l i l česa 
novega. Prav bi b i lo , da bi b i l i najuspešnejš i učenci šc vedno na
grajeni za svoje delo. Ne smejo se nam izgubljali v povprečnos t i . 
Vseh 17 deve tošo lcev seje torej odpravilo po poti samostojnosti 
v novo obdobje življenja. Naj bodo uspešn i , naj bodo njihova pola 
usmerjena k zaže len im cil jem in naj bodo odgovorni in predvsem 
srečni bodoči odrasli ljudje. 

Le nekaj dni kasneje pa je zadnjič v le tošnjem šo l skem 
letu odzvoni] zvonec tudi ostalim u č e n c e m . K a k o se dostojno po
sloviti od šo lskega leta, tla bo oslalo v lepem spominu, je bilo 
vprašanje , ki smo ga reševali učitelji . Skleni l i smo, da naj se leto 
konča s pesmijo, plesom in v malce tekmovalnem duhu. Z a to so 
poskrbeli ustvarjalci L k o k v i z a , ki so po posameznih uči lnicah 
pripravil i zanimiva vprašanja na e k o l o š k o temo. To, seveda, ni 
bi lo nakl jučje , saj je letos naša šola poslala ena od eko slovenskih 
šol. 

Zadnje dejanje pa je bi lo v večnamenski dvorani, kjer 
smo se preko diaprojekcije sprehodili med dogodki preteklega 
leta. Ve l iko sc je delalo, lepo smo se imel i , in verjamem tudi 
vel iko nauči l i , seveda, če je bi l interes na strani učencev. Če tega 
ni bi lo, je padel tudi kak » p o p r a v e c « , čeprav je bi l ta bolj izjema 
kot pravilo. 

Pouka je torej konec. Preostane nam še želja in upanje, 
da nam bodo poči tniški dnevi prinesli č im več lepih, nepozabnih 
trenutkov, dobrih prijateljev in popoln odklop od šolskih skrbi. K o 
pa bodo zorele h ruške , sc zopet dobimo v hramu učenos t i . 

Metka Bogataj 
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Pri opustošeni šoli 
Prvi dan junija sem obrnila nov list na logaškem koledarju. Ravno z zadnjim mesecem 

pouka, kije po navadi že poletno razgiban, je na koledarju fotografija Vrha z opisom kraja. V 
oči stopi vrstica: Pri opustošeni šoli se skriva nedokončan bunker... Opustošeni? - Hm!? 

Šolsko leto 2007/2008 se je na Podružnični šoli Vrh 
Svetih Treh Kraljev zače lo tretjega septembra. Pet razredov dc-
vetletke je obiskovalo šestnajst otrok (vseh otrok na šoli torej 
manj kol v enem samem razredu v večjem kraju). In vendar je 
teh šestnajst otrok z r az redn iča rkama in učitel j ico prvošolcev ter 
podal j šanega bivanja skozi leto ustvarjalo marsikaj. 

Poleg rednega pouka smo oktobra sodelovali pri otvo
ritvi novega dela asfaltne ceste na Tratah in pripravili dan odprtih 
vrat, spoznavali lovske skrivnosti in ustvarjalno uporabili odpadni 
material za izdelavo najrazl ičnejših okrasnih izdelkov. Novembra 
smo z igrico sodelovali na d r ž a v n e m srečanju obr tniških zborov 
v Rovtah, decembra pripravil i mik lavževan je , si ogledali operno 
predstavo v Ljubljani in zaplesali v novoletne praznike. K sreči 
smo v z imskih mesecih ujeli dovolj snežink, da smo se lahko 
sankali po bližnjih gričih, / a mamice smo pripravili prireditev ob 
materinskem dnevu in se z. g leda l i ško predstavo Nekega zimskega 
dne uspešno predstavili na srečanju gledal iških skupin v Logatcu. 
Apr i l a smo v okviru projekta Eko šole vsak dan hodili in šleli ko
rake ler v akciji zaradi najboljših rezultatov malični šoli prinesli 9. 
mesto med vsemi tekmujoč imi šo lami v Slovenij i . Obiskal i smo 
še vaški muzej v Lazah in ustvarjali s ke ramiča rko Natašo Prestor, 
maja pa osvoji l i Lrmanovec. Starejši na šoli so opravil i kolesarski 
izpit (in za nagrado odkolesaril i v bližje Žiri na sladoled uf, je 
bilo ob vrnitvi t ežko v k l a n e c © ! ) . 

K o so bile ocene zakl jučene , smo veselo čofolali v 
Atlantisu, si pripravili večerno zabavno in eno noč prespali v šoli. 
Predzadnji dan pouka smo pripravili prireditev za starše in skupaj 
z njimi za cel dan odpotovali na izlet na morje. Sprehodili (!) smo 
se od Strunjana, skozi Por torož v Piran in vse do Fiesc, kjer smo 
namoči l i vroče podplate v prijetno morsko vodo. Zadnji dan smo 
razdelili spr ičevala , pohvale in priznanja ter j o mahnili na poči t
nice. Seveda, smo tudi skozi leto izkorist i l i naravno okolje, v ka
terem sloji naša šola, ler lako raziskovali v gozdu in na travnikih, 
toplejše dneve pa za telovadbo na igrišču pred šolo in v okol ic i 
šole. Letos smo izdali ludi svoje glasilo, se s prispevki oglašal i 
v obč in skem glasilu in urejali svojo spletno stran. V šoli in okol i 
nje je bi lo skozi celo šo lsko leto ž ivahno od jutranjih ur pa do po
znega popoldneva. 

Morda je pisec sicer prijaznega besedila o našem kra
ju v koledarju hodil tod ravno ob počitnicah. Pa še bi se mi zdelo 
čudno, saj šola od blizu in od daleč z. novo streho in novimi okni 
res ne daje vtisa opustošene šole. Verjamem pa, da hi imel o do
gajanju v šoli kar kaj zapisati tudi kdo iz Športno kulturnega 
društva Vrh ali predstavnik krajevne skupnosti. - Morda pa je 
pisec že jasnovidno zapisal usodo vrbovske šole, za katero se si
cer vsako leto trudimo, da ostaja središče kulturnega dogajanja 
v kraju. 

Mihaela Gostišu, 
vodja POS Vrh Svetih Treh Kraljev 

Po velikih tekmovalnih uspehih Ji- a 

Metka je resnično skromno, pridno in tiho dekle, ki v sebi skriva še velike zaklade. Za vse njene 
velike uspehe na naravoslovnem področju ji je v prvih dneh julija direktor delovne organizacije 

PIKOSOFT (Prenova in izgradnja informacijskih sistemov) Željko Petrušić podaril osebni računalnik z 
vso potrebno opremo, kar bo Metki zagotovo eden lepših spominov na zaključek šolanja na OŠ Tabor 

- 2 najuspešnejšo učenko OŠ Tabor, devetošolko Metko Petrič, smo pred slovesom poklepetali o 
njenih občutkih ob koncu osnovne šole in o njenih velikih uspehih na tekmovanjih 

Kuko se počutiš zdaj, ko zaključuješ deveti razred in 
šolanje na osnovni šoli? 

Veselim se konca šole. Konec je spraševanja in konlrolk. 
Vesela sem tudi svojega odl ičnega uspeha in osvojenih priznanj. 

V tem š o l s k e m letu si osvojila kar tri zlata in eno 
rebrno priznanje. Na d r ž a v n e m tekmovanju iz matematike 

si bila celo tretja v držav i . T i je priprava na tekmovanje vzela 
v«Uko č a s a ? 

N i l i ne. V glavnem sem se pripravljala sama in na 
Pripravah skupaj z. mentoricami posameznih predmetov. Še najteže 

fni je zdelo na tekmovanju iz biologije. Po matematičnem 
Irk 

točki. 
niovnnju sem pa ločno vedela, da sem izgubila samo dve 

Tudi na Nacionalnem preizkusu iz matematike 
s i naredila samo eno napako in za las zgreši la priznanje 
^'Henium. Kje si se zmotila? 

Na skic i sem pozabila označi t i pravi kot i n j e šla točka 
PO gobe. 

Kateri predmeti pa so ti bili najljubši in kateri 
Najtežji? Koliko časa si porabila za učenje? 

O d nekdaj me bolj pr ivlači jo naravoslovni predmeti. 
N ; l . i v e č časa sem porabila za učenje ang lešč ine . V glavnem pa sem 

se učila pred kontrolkami in 
pred spraševanjem. 

Kaj pa počneš v 
prostem času , saj vemo, 
da si doma na Ravniku in 
da imate doma veliko dela 
tudi na kmetiji? 

Pomagam, kol ikor 
lahko, rada berem, se 
sprehajam s psom, k a k š n o 
uro na dan pa gledam 
televizijo ali pa sem pri 
računaln iku . 

Ciste na koncu 
pa nam še zaupaj, kaj ti bo 
najbolj ostalo v spominu in 
kje boš nadaljevala šo lanje? 

V naj lepšem spominu mi bo ostal izlet v (iardaland, kjer 
smo resn ično užival i . - Šolanje pa bom nadaljevala na Gimnaziji 
v Postojni. Z a zdaj še nc vem, kam me bo vodi la pot od lam 
naprej. 

Bojana l.evinger 

Metka Petrič. 
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V znanju je moč 
Prav to dokazujejo naši učenci, ki so v letošnjem šolskem letu na različnih področjih 

osvojili veliko priznanj 
Pa pojdimo po vrsti! 

Srebrno priznanje iz znanja o sladkorni bolezni: Eva 

Raz ložn ik , An ja Mod ie in Vanja Mesce. 

Zlato priznanje iz znanja biologije: Anja M o d i c . 

Srebrno Cankarjevo priznanje: Maja P rodanov ič , 

An ja M o d i c , Barbara Kompan . 

Srebrno priznanje iz znanja Vesele Sole: Nastja 

Rudolf, Kaja O k o m in Hva Koba l , k i j e na d r ž a v n e m tekmovanju 

osvoji la tudi zlato priznanje. 

Srebrno priznanje iz fizike: Nejc ( iutnik, Franka Erker 

in A n a Nagode. 

Srebrno priznanje iz kemije: A n a Nagode in Ti len 

S imš ič . 

Srebrno priznanje iz anglešč ine: Barbara Kompan in 

Eva Jereb. 

Srebrno priznanje iz matematike: Mari ja Verdinek, 

N u š a Kotar, Eva Pct rovčič , Blaž Hodnik, Franka Erker, A n a 

Nagode, (irega Makuc , Rok Igličar; učenki Franka Frker in A n a 

Nagode sta dobi l i tudi zlato priznaje. 

Srebrno priznanje iz znanja zgodovine: Boštjan 

Maček in Tjaša Cvetko. 

Srebrno priznanje na d r ž a v n e m E K O kvizu: Eva 

K o b a l . 

Na regijsko tekmovanje mladih raziskovalcev je 6 

naših učencev poslalo 4 raziskovalne naloge. Na d r ž a v n e m nivoju 

je srebrno priznaje za svojo nalogo " A d i t i v i v brezalkoholnih 

pi jačah trgovskih blagovnih znamk" dobila Anja M o d i c . 

Ž e tretje leto zapored smo bi l i izbrani med desetimi 

najbolj špor tn imi šolami v Sloveni j i . Priznanje za najbolj 

š p o r t n o šolo smo si zaslužil i z. akt ivnim sodelovanjem na šolskih 

športnih tekmovanjih, z organizacijo tekmovanj na d r ž a v n e m 

nivoju, s sodelovanjem v programih Zlat i sonček , Krpan in 

N a u č i m o se plavati. 

Vidne rezultate smo dosegli tudi na špor tnem področ ju . 

N a d r ž a v n e m nivoju: tretje mesto v finalu odbojke 

na m i v k i za dečke , šesto mesto v finalu ekipnega tekmovanja v 

atletiki za dekleta, tretje mesto v finalu odbojke za dečke , deveto 

mesto v košarki za d e č k e , peto mesto v rokometu za deklice, prvo 

mesto v lokostrelstvu ekipno tekmovanje. 

P o d r o č n o tekmovanje v atletiki: Špela M o l k 2. mesto 

v teku na 1000 m, Eva Raz ložn ik in Blaž Škrlj 3. mesto v skoku 

v daljavo, Patricija Pclis 2. mesto v suvanju krogle, Žan Uršič 

I. mesto in Eva Pe t rovič 3. mesto v metu žog ice , Žan Škedel j 3. 

mesto v skoku v viš ino. 

Lokostrelstvo: Žiga Kodre 1., Ž iga Lukanč ič I. in Blaž 

Nov inšck 3. mesto na regijskem tekmovanju; Rok Stoševski 

I. in Špe la Pc tkovšck 2. mesto na d r ž a v n e m lokostrelskem 

tekmovanju. 

N a valeti za dcvcto.šolcc so naziv špor tn ika generacije 

dobil i naslednji učenci : Tjaša Pet rovič , Rok Igličar, I.uka Mulec , 

Cirega Makuc , Boštjan M o l j k , Nejc An tonč ič in Urban Korenč . 

Ponosni smo na učenec , ki delujejo v gledalski 

dejavnosti. Učenci nižjih razredov so pripravil i igrico Zeleni 

fantek, učenci višjih razredov pa izvirno priredbo Malega princa. 

Obe predstavi sta se u spešno predstavili na Gledališkem maratonu 
v Logatcu in na sejmu šolske inovativnosti v Ljubljani. 

Nikakor ne smemo pozabiti folklorne skupine, ki 

ohranja kulturno ded i šč ino in popestri marsikatero prireditev na 

šoli in v kraju. 

Skratka, na počitnice! 

Že deseto leto poteka na šoli tekmovanje v deklamiranju. 

Letos so se učenci pomeril i v deklamiranju pesmi Ifigenije 

Zagor ičn ik S i m o n o v i ć in Kajetana K o v i c a . Razredni zmagovalci 

so se predstavili na osrednji šolski proslavi ob dnevu kulture. 

Na šoli imamo vel iko dobrih bralcev, med njimi tudi 

take, k i so b i l i ves čas o s n o v n o š o l s k e g a izobraževanja zvesti 

bralni značk i , to so: Klara in Nives Verbič, A n a Nagode, Urša 

M i h c v e , Urša Mat jašec , Lara Je ranče , Tadej S imš ič , Irena Balck, 

Nevenka M i h c v e , Eva Jereb, Rosana Klančar , Tca Camernik, 

Mi re la Mur ič , Luka Mulec , Lorena Kune, Luci ja Treven, Estcra 

Z upanč i č , Špela Maček , Barbara Kompan , Boštjan Maček , Tjaša 
Malavaš ič , Klara Nagode, Anja M o d i c , Tjaša Cvetko , Špela Škof, 

N e ž a Verdink, Živa Cuk in Tjaša K o s m a č . 

Tudi letos smo izvedli vel iko dejavnosti, ki so nam 

ponovno o m o g o č i l e , da bo našo šolo ob vhodu krasila I ko zastava. 

Poleg obe lež i tev razl ičnih pomembnih dni, izvedbi tedna zdravja 

in izvajanja razl ičnih drugih aktivnosti smo bi l i zelo uspešni pri 

zbiralnih akcijah. Zbral i smo 750 kg plas t ičnih z a m a š k o v in s tem 

pomagali pri nakupu invalidskega vozička dijaku iz. Ljubljane. 

Zbral i smo 55 ton odpadnega papirja in s tem ohranili kar nekaj 

dreves. 

Letošnje šo l sko leto je obiskovala osnovno šolo zadnja 

generacija učencev pe tošo lcev po programu osemletnega šolanja. 

N a zakl jučni prireditvi 24. junija so petošolci ravnateljici Metk i 

Rupnik izročili s imbo l i čno darilo: dnevnik osemletke s podpisi 

vseh zadnjih osemletkarjev na šoli X talcev. V novem šo l skem letu 

bodo vsi učenci vkl jučeni v devclletko. 

Jana Jureš, 

pomočnica ravnateljice 



Šolski odmevi 

Ponosni na svoje dosežke 
Metka Petrič, najuspešnejša 

Tudi to šo lsko leto j c bi lo na O Š Tabor zelo uspešno . 
Šolanje je zaključilo 42 devc tošo lcev . Sedem j i h je bi lo odl ičnih 
vseh osem let: Matej A r k o , Anja l i i ščak, Mateja Gladek, Valenti
na llajdinjak. Metka Petr ič , Maruša Pišljar in Kaj a Rupnik. 

Na tekmovanjih v znanju na razl ičnih področj ih so 
učenci in učenke skupaj osvoji l i 6 zlatih, 40 srebrnih in 205 bro
nastih priznanj. 

Zlata priznanja so osvoj i l i : A n ž e Vrabl na tekmo
vanju Spoznajmo sladkorno bolezen, Ana l.ikar zlato Vegovo 
priznanje (matematika). Lara Šchal j na tekmovanju v znanju 
ang lešč ine . Metka Petrič pa je osvojila kar tri zlata priznanja - v 
logik i , biologij i in matematiki, kjer je osvojila celo tretje mesto v 
državi . 

Poleg tekmovanj v znanju so bi l i naši učenci uspešni 
tudi na špor tnem in kulturnem področju , saj so nas razveseljevali 
z od l ičn imi rezultati v atletiki. Izpostaviti moramo predvsem 2. 
mesto na d r ž a v n e m tekmovanju, ki gaje v skoku v viš ino dosegel 

devetošolka na šoli Tabor 
Anže Merlak in uspeh devc tošo lke Tcje Jeraj, ki je na 13. bienalu 
o t roške grafike v Žalcu med 1400 udeleženci osvojila eno izmed 
desetih glavnih nagrad. 

Skoz i vse leto so nas s svojimi odl ičn imi koncerti in 
nastopi razveseljevali pevci in pevke šolskih zborov in mladi gle-
dal iščniki s svojima letošnj ima predstavama. 

N a obeh podružn ičn ih šolah Hotedrš ica in Rovtarskc 
Žibrše pa so uspešno izpeljali sodelovanje v mednarodnem pro
jektu Kids4future, ki nas opozarja in navaja na boljši odnos do 
našega planeta. 

Devctošo lc i so se slovesno pos lovi l i na valeti - 12. 
junija, vsi ostal i učenci pa so šo lsko leto zaključili na sklepnih 
prireditvah na zadnji šolski dan - 24. junija. Povsod je bi lo zelo 
veselo, sp roščeno in slovesno. Obeleži l i smo tudi dan državnost i 
ter /apeli in zaplesali v poletne poči tn ice . 

Bojana Levinger 

Iz sveta mladih 

Popoldne v Skednenijami 
Otroci skupine »Žabice« iz Cen-

•ralnega vrtca Kurirček smo 28. maja s 
starši in vzgojiteljicama obiskali Skedncno 
jamo pri l.azah. V vročem popoldnevu smo 
se zbrali pri Športni dvorani, kjer nas je po
zdravil jamski vodnik Mi ran Nagode. Po 
osnovnih napotkih smo se z avtomobil i od
peljali proti l .azam. Jeklene konj ičke smo 
Pustili v prijetnem objemu hladnega gozda 
m se opremljeni s p o h o d n i š k o vnemo in 
svetilkami odpravil i raziskovat temine na
šega podzemlja. 

Jama. skrita globoko v gozdu, nas 
je pričakala s prijetno in d o b r o d o š l o sveži
no; vseeno smo oblekl i jopice in jakne. K o 
s<> se oči navadile teme. smo s p o m o č j o 
svetilk občudova l i povsem drugačen svet, 
kol ga poznamo. Oč i tno smo s svojo priso

tnostjo zmoti l i dnevni poči tek prebivalcev 
netopirjev, ki so se spreletavali nad nami. 

Na mestu, kjer se jama nadaljuje bolj po l 
ožno , nas je pr ičakalo prvo presenečenje : 
pismo Jamskega škra ta! V pismu nas pri
srčno pozdravlja iz svojega domovanja in 
nas vljudno prosi, da smo obzirni do pre
bivalcev jame, (ki bojda niso navajeni na 
hrup in kričanje!) in da, seveda, ne odmeta
vamo smeti, kol imajo to navado ljudje. In 
potem na koncu, bolj kot ne, navrže , da mu 
je nekaj padlo iz žepa . k o j e hitel po jami , 
in da lahko to po i ščemo. 

Radovednost je dala kri la do
mišljiji, in pregledali smo vsak kotiček, 
najmlajši in najpogumnejš i so zlezl i celo 
v ozke prehode med skalami. Trud je b i l 
pop lačan , in glej ga. imen ta: Jamski škrat 

Dan med policisti 
Trije učenci iz OŠ 8 talcev smo si 

"gledali Pol ic i jsko postajo Logatec in delo 
Policistov. V petek. 20. junija, smo se tako 
Luka, Jure in Jakob odpravil i na Ogled. 

Policist Tadej Leskovcc nas je 
Pospremil v zgornje prostore k direktorju. 
Pri njem smo se pogovarjali 0 sp lošnem 
delu policistov. D o b i l i smo majice in kape. 

f« katerih pile OTROK POLICIST. 
Najprej smo si s policistom Tade

jem ogledali nekaj stavb v Logatcu, v kate
re so že v l o m i l i . Tam smo si ogledali var
nostne sisteme in možnos t i , kako prepreči t i 
v | orne . Nato smo sc vrn i l i na Pol ic i jsko po-
s l a j o , se vkrcali v polici jski kombi in se od-

nam je pustil posladek bombone! Po
sladkali smo se (in skrbno pospravili papir
čke! ) , škratu zapeli pesmico o pogumu ter 
odšli do konca jame. 

Vrn i l i smo se po isti poti in ob 
prihodu na svetlo je bila na vrsti malica. 
Otroci so se okrepča l i , odrasli pa poklepe
tali. Prav j c , da že najmlajši odkrivajo in 
spoznavajo lepote, skrivnosti in ohranja
nje narave, naloga odraslih pa j c , da j i m to 
o m o g o č i m o . Z a tokratno »pus to lovšč ino« 
se lahko zahvalimo s taršem, ki so skupaj z 
vzgojiteljicama poskrbeli za organizacijo, 
predvsem pa predanemu jamarju Miranu , 
ki mu ni žal prostega popoldneva za to, da 
najmlajše popelje v skrivnostni svet jam. 

»Žabice« z Marijo in Tino 

peljali pred gasilski dom v Gorenji Loga
tec Ogledal i smo si razl ične p r i pomočke , 
k i j i h policisti uporabljajo pri svojem delu. 
"Strel ja l i" smo z radarjem in ugotovil i , da 
je zelo malo voznikov v tistem času vozi lo 
prehitro. Vsak od nas je ustavil po en avlo 
in prosil za vozn i ško in prometno dovolje
nje. Nato smo ustavili še kombi , ki nam je 
pripeljal malico. 

O b povratku na Polici jsko posta
jo SO nam podelil i tudi darila. Zahvaljuje
mo se Polici jski postaji Logatec, da nam je 
o m o g o č i l a seznanitev z delom policistov. 

Jakob Jereb, Jure Maček in Luka Šusto 

Cenjenim bralkam 

in bralcem Logaških 

novic 
želimo prijetnih počitniških 

razpoloženj. 

Naslednja številka Logaških 
novic izide 

10. septembra. 

Uredništvo 



Iz sveta mladih 

Otroško petje na reviji Osrednje Slovenije 
Na reviji otroških pevskih zborov Osrednje slovenske regije v organizaciji Logaške 

izpostave JSKD se je predstavilo 18 otroških zborov - 40. obletnico revijskega prepevanja 
na Logaškem je na poseben način zaznamovalo tudi veselo in razigrano popoldne, na 

katerem je nastopilo preko 600 mladih - Strokovni spremljevalec revije Damijan Močnik 
ška /. Vrhnike , OPZ O Š Ig ter OPZ Glasbene šole Logatec pod 
vodstvom Tanje Žagar . 

Torek, 20. maja, je b i lo v Logatcu veselo in ž ivahno , 
saj je dvorano Narodnega doma napolnilo 666 mladih pevcev, ki 
so nastopili na reviji o t roških pevskih zborov Osrednje Slovenske 
regije. Logaška i/postava Javnega sklada RS za kulturne dejav
nosti je organizirala revijo v dveh delih, saj je bi lo na o b m o č n i h 
revijah iz enajstih izpostav koordinacije Osrednje Slovenije za 
regijski nivo predlaganih IX zborov. Revije so se udeležil i zbori 
iz izpostav Kočevje , Zagorje, Trbovlje, Li t i ja , Ljubljana-okolica, 
Vrhnika , Ivančna Gor ica in Logatec. 

V prvem delu s p r i če tkom ob 13.30 so se predstavili 
O P Z P I K A V V Z ŠMARJE S A P , OPZ. PIKI J A K O B iz Kočev 
ja , O P Z O Š narodnega heroja Rajka iz Hrastnika, O P Z Deorina 

Polovinke iz Kočevja , O P Z Podružn ične OŠ Senože t i , O P Z O Š 
Toneta Okrogarja iz Zagorja ob Savi , O P Z OŠ Ivana Kavč iča iz 
Izlak, O P Z Č e š m i n iz Č e m š e n i k a in O P Z O Š Š m a r t n o pri L i t i j i . 
V drugem delu revije s p r i če tkom ob IX. uri pa so nastopili O P Z 
O Š Trbovlje, P O Š A l o j z a Hohkrauta, O P Z O Š Pr imož Trubar iz 
Ve l ik ih Lašč , O P Z OŠ Dobrcpolje, O P Z M u r c n č k i , O Š Janeza 
Hribarja iz Starega trga pri Ložu, O P Z O Š Jožeta Krajca z Rake
ka. O P Z OŠ Brezovica , O P Z Osminka , O Š Antona Mart ina S lom-

O b klavirskih spremljavah in spremljavah viol ine, flav
te, tamburina ter OtTIbvih instrumenlarijev so se vsakič v uro in 
pol t rajajočem sporedu zvrstile umetne pesmi slovenskih in tu
jih skladateljev ter slovenske ljudske pesmi. Polh i , zajčki , muce, 
mravljice, pt ički , pikapolonice, ribice, backi in druge živali so 
pokazale svoj obraz, skozi letne čase . Tudi sonce in dežek , jager, 
Jurček šofer, c ic iban, palčki in drugi junaki o t roškega sveta so 
stopili pred nas skozi grla malih pevcev. 

Diša lo je po čokolad i in pomladi . Program je iskrivo 
povezovala Mateja Perpar, vsak zborovodja pa je po nastopu pre
je l priznanje. Skratka veselo druženje in mladostno razigrano po
poldne, ki je na svoj način počas t i lo tudi 40-lelnico revijskega 
prepevanja na L o g a š k e m , se je zakl juč i lo z okroglo mizo zboro
vodij in strokovnega spremljevalca Damijana Močn ika , k i j e po
hvali l organizacijo revije in ob strokovnem svetovanju vsakega 
zborovodjo predvsem spodbujal k nadaljevanju dela z mladimi 
rodovi. 

Zora 

Na pravljičnem potovanju 
Z a zadnjo uro pravljic pred po

č i tn icami smo v Knjižnici Logatec pripra
v i l i otrokom posebno pravl j ično doživet je 
s pr ipovcdovalko Baz i l i ko , večkrat nagra
jeno za igro, animacijo in režijo lutkovnih 
predstav. Ure pravljic so bile sicer vse leto 
dobro obiskane, na zadnje srečanje pa je 
pr iš lo še posebej vel iko otrok in staršev. 
Baz i l i ka je čisto posebna pripovedovalka 
pravljic, ki ves čas potuje. S seboj ne nosi 
le kovčka za obleke, ampak tudi kovček za 
pravljice (na svojih popotovanjih n a m r e č 
odkr iva vedno nove pravljice, ki j i h po
tem ponuja otrokom, k i j ih srečuje na poti), 
kovček za glasbo in kovček za najdene ter 
podarjene predmete. Zraven pa še dežnik in 
kravo. 

Tistega pomladnega dne se j c 
Baz i l ika s predstavo Zlat i ključek ustavila 
v Logatcu in s seboj na potovanje v prav
ljično deže lo povabila tudi naše otroke, k i 
so j i -- zvedavi in radovedni z veseljem 
sledil i . V njenem prav l j i čnem kovčku so si 

izbrali tri pravljice: nizozemsko Deček in 
riba, pravljico bratov G r i m m Štirje bratje 
in še slovensko ljudsko Mez inčck . Pripo
vedovalka pravljic Baz i l i ka , ki pravljice 
pripoveduje z lutkami, predmeti, zvokom 
in glasbo, popelje s svojim n a č i n o m pripo-

n O V i C e vedovanja otroke globoko v pravl j ični svet, 
da j i h popolnoma prevzame. 

Na koncu so si otroci zaželel i še 
več pravljic. Še sto pravljic! 

liuziliku, čisiO posebnu pripovedovalka pruvljic-

Dragi starši , ure pravljic v Knjiž
nici Logatec so šle na t r imesečne poči tn ice . 
Z njimi pa niso šle tudi pravljice. Te čakajo 
vas in vaše otroke (tudi v naši knj ižnici) , da 
gredo z vami na poč i tn ice , da vas v vročih 
popoldnevih in prijetno toplih večerih po
peljejo na potovanje. 

Petra Rok 



Iz sveta mladih 

Prihodili so si zmago! 
V letošnjem šolskem letu se je Osnovna šola Rovte priključila projektu Ekošola kot način 

življenja - Z njo se je v projekt vključila tudi 
Podružnična osnovna šola Vrh Svetih Treh Kraljev 

Na podružnični Soli smo se letos odloči l i za ločevanje 
papirja, za /biranje plastičnih pok rovčkov (od plastenk sadnih 
sokov, vode) in za /hiranje i/rabljenih lonerjev, kar tuš . trakov 
in mobi lnih telefonov. O b koncu šolskega leta se je v škatlah in 
Zabojniku nabralo kar nekaj materiala, in sicer: okrog 15 kg od
padnega papirja (/ ločevan jem) , 65 kar tuš , 2 tonerja, 2 trakova, 
P rabljenih mobilnih telefonov in 7612 plast ičnih pokrovčkov . Z 
/biranjem plast ičnih p o k r o v č k o v smo sodelovali v humanitarni in 
ekološki akciji (za invalidski voziček gimnazijca i / Ljubljane). 

V aprilu seje naša podružn ica / ( )Š Rovte v okviru f.ko-
šolc vključi la v projekt Energija je v naših rokah! Namen projekta 
je bil spodbujanje odgovornega ravnanja do okolja. Osnovnošo lc i 
so tekmovali v prehojenih in pre tečenih korakih. Vsaka šola. ki se 
je vključila v projekt, je za razred, ki je sodeloval, prejela tri pe-
dometre. s katerimi so učenci šteli prehojene in pre tečene korake. 
Izvajanje projekta je trajalo od 1. do 22. aprila letos. 

Ob zakl jučku projekta so si učenci L , 2. in 3. ra/reda 
1'OS Vrh Svetih Treh Kraljev prihodil i ZMAGO! Učenci 4. in 5. 
razreda POŠ Vrh Svetih Treh Kraljev pa so zasedli 2. mesto. V I.. 
2., in 3. razredu je največ korakov naredila Bet i . v 4. in 5. razre
du pa Marko B . , ki je prehodil in pretekel med vsemi učenci O Š 
Rovte največ korakov (sam celo več kot en sedmi razred skupaj!). 
Med 110-mi slovenskimi osnovnimi šo lami , ki so sodelovale v 
tem projektu, je O Š Rovte zasedla od l i čno 9. mesto. 

Odloči l i smo se, da bomo tudi v prihodnjem šo l skem 
letu nadaljevali z ločevanjem papirja in z marl j ivim zbiranjem 
plast ičnih pokrovčkov , tonerjev. kar tuš , trakov in rabljenih mobi l 
nih telefonov. Tudi med poči tn icami bodo pred l 'OŠ škat le , kamor 
bodo vaščani lahko prinašali vse te uporabne odpadke. K zbiranju 
prav lepo povabljeni. 

Tjaša Muhnič 

Ne nazadnje! £P| 

Bralci pišejo 
Kulturniška blamaža 

o b svoji 95-letnici delovanja je K I ) Pihalni orkester 
Logatec prejel zanimivo priznanje. Člani so izvedeli , da jim ob
čina v prihodnje za polovico znižuje finančna sredstva za redno 
dejavnost. Šokan tno , a ne presenetljivo. Iz leta v leto seje naš v 
mednarodnem merilu vrhunski ansambel boril za finančni obstoj. 

Vsako leto je le s težavo izprosil sredstva za delovanje. 
LetOS pa je bi l sprejel Pravilnik 0 sofinanciranju de-

javnosti na področju kulture v občini Logatec. Pravilnik izničuje 
kulturno in ume tn i ško poslanstvo orkestra v občini in ga vrednoti 
enako koi občasne družabne prireditve. Za redno letno dejavnost 
Je Pihalni orkester Logatec prejel 1.754.02 evra. kar ne pokrije 

niti s t roškov p isarn iškega materiala, ogrevanja in elektrike. 
Večkrat je bilo slišati , da naš orkester od obč ine zahteva 

preveč . V sosednjih obč inah naj bi imeli orkestri še s labše pogoje 
za delovanje. To ni res. Orkestri med seboj lepo sodelujemo in 
poznamo odnos, naklonjenost in f inančno podporo, ki j o uživajo s 
sirani občin nekateri sosednji orkestri, na primer, v Idriji in Cerk
n ic i . 

Ilustracija odnosa do Pihalnega orkestra Logatec je b i l 
tudi slavnostni govor dolgoletnega župana na jubilejnem koncertu 

beseda je nanesla celo na izgradnjo nove kanalizacije. 
Luka Loitrek 

Vprašanje za vprašanjem 

'Unište še vedno pod milim nebom. 

A l i se bodo tudi V Logatcu 
kdaj uresniči le žel je? se sprašuje
mo uporabniki š l i r is teznega bal inišča 
B Š D Logatec: Balinarsko Športno 
druš tvo . Druš tvo upokojencev, dru
š tvo invalidov, d ruš tvo paraplegikov, 
veterani O Z V V S Logatec in še mno
gi drugi'.' 

Pokrito ba l in išče ali večna
menski prostor? 

Obljube na papirju verjet
no nikol i ne zastarajo; zakl jučujejo 
n a m r e č že prvo desetletje. 

Besedilo in joto I'rane Makue 
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Ne nazadnje 

Odmevi iz Doma starejših 

Z otroki je 
vselej prijetno 

Dnevi in meseci hitro minevajo. Konča lo se je šo lsko 
leto in tako so se zače le poč i tn ice s č a s o m dopustov. Z a zakl juček 
šo l skega leta so v našem domu nastopili učenci Glasbene šole 
Logatec pod vodstvom V i n k a Kral ja . Otroci so nas pred mesecem 
že obiskal i . Nastopile so deklice od prvega do osmega razreda. 
Vsaka seje predstavila z dvema skladbama. Dekl ice iz nižjih raz
redov so zaigrale bolj o t roške skladbice. - Stanovalci v domu na 
sp lošno zelo radi p o s l u š a m o otroke in smo vedno veseli njihovega 
obiska. Učitelj in otroci so nam obl jubi l i , da se na jesen /opet 
v id imo. 

Tudi pri nas sc podajamo na poč i tn ice . Zakl juči l i sta 
se delavnici gline; kuharska in tudi vse pogovorne skupine so že 
odš le na poči tn ice . Ostalo nam je še ba l inčkanje pod marelami in 
bralna skupina. 

Ivanka Pečenik 

Logaške novice, glasilo občine Logatec; izdajatelj Občinski svet 
občine Logatec; odgovorni urednik Marcel Štefančič; grafična 
zasnova Goran Rupnik; tisk: Grafika Gracer, d.o.o., Celje; na
klada 3950 izvodov. Časopis je brezplačen. Naslov uredništva: 
Logatec, Tržaška 15, 1370 Logatec; telefon 041 915 705, (01) 
7590-626 ali (01) 7590-600, E-mail: logaske@logatec.si, ISSN 
0350 9281 

Zahvala 
Povsod si. 

V mislih, besedah, v stvareh. 
Samo korakov tvojih ni nič več. 

Svojo živl jenjsko pot je sklenil naš dragi 

Alojzij Cuk 
(1931 2008) 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste mu v času 
bolezni stali ob strani. 

Naj lepša zahvala velja osebju Zdravstvenega doma 
Logatec, še posebej tir. Janji Šešok in dr. Darji L ika r za vso 
izkazano p o m o č . 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje 
in sveče . 

Gospodu župn iku , pevcem, trobenlarju in 
pogrebnemu zavodu se zahvaljujemo za lepo opravljen 
obred. 

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti. 

Vsi njegovi 

Zahvala 
Kakor tiho si živel, 
tako liho si odšel; 

v naših mislih večno hoš živel. 

J o ž e f Gktgoviek 
(1925 2008) 

O b smrti moža , oče ta , starega oče ta in tasta Jožeta 
Cilogovšck sc vsi žalujoči naj lepše zahvaljujemo vsem 
v a š č a n o m Petkovca in Rovt. 

Se posebno vsem sosedom za zares neseb i čno 
p o m o č in to laž i lnc besede. 

Zahvala velja tudi dr. Darji L ika r in pat ronažni 
sestri ga. Tršar jcvi . 

Hvala tudi Druš tvu invalidov iz Logatca ter g. 
Peckaju za organizacijo zadnjega slovesa. 

Vsem skupaj še enkrat naj lepša hvala. 

Žena Marija in sin z družino 

Zahvala 
Ob potoku žuboretcm 

drobnih rožic bom nabral, 
jih ponesel v kraj nesreče; 
tja na grob se bom podal. 

Slavko Logar 
iz ( i r ča rcvea 
195 I 2008 

Po dolgotrajni bolezni nas je mnogo prezgodaj 
zapustil dragi m o ž , oče , nono in brat Slavko Logar. 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom in prijateljem 
za izrečena sožalja. 

Zahvaljujemo se dr. Darji L ika r in O n k o l o š k e m u 
inšti tutu. 

Zahvala velja tudi pogrebnemu zavodu Menart 
kakor tudi gospodu župn iku za izrečeno sožal je in lepo 
opravljen obred. 

Vsi njegovi 

mailto:logaske@logatec.si


Ne nazadnje 

Za zadnjo uro pravljic pred počitnicami smo v Knjižnici 
L o M n o g o le) je lega, ko sem ob s o n č n e m vzhodu v neokrnjeni 
naravi na obali morja v popolni tišini opazoval posameznike in 
skupine ljudi, ki so delali meni popolnoma neznane gibe. Ti gibi 
so se mi vtisnil i v spomin, ker so bi l i tako lahkotni, skladni in 
sproščeni . Po dolgih letih sem dobil pr i ložnost pobl iže spoznati 
skrivnosti teh gibov. 

V I ogalcu je septembra 2007 slovensko združenje Ta-
ijiquan hram C S N organiziralo tečaj pod vodstvom Chena Shi 
Ninga in dolgoletnega učitelja Mi lana Doganoca. Hram izvorne
ga izročala tradicionalnih kitajskih vešč in nam je ponudil nekaj 
novega, neznanega, predvsem pa zdravega. Mo j i prvi gibi so bi l i 
okorni in negotovi. Nisem vedel, ali naj nadaljujem ali odneham, 
a ko sem opazoval ostale ude ležence , sem si rekel: »Zakaj pa l i ne 
bi z m o g e l ? « Vztrajal sem in vztrajam še danes. Star kitajski pre
govor pravi: » N e ustraši se. če napreduješ počas i , boj se, če ob-
staneš na mes tu !« Ta pregovor je bil razlog za uspešno opravljen 
začetni tečaj veščin taijiquana in gigonga. 

Ude leženc i tečaja, ne glede na starost, so prijetni ljudje. 
Organizirani so tabori na morju, praznovanje kitajskega novega 
leta ter tradicionalni piknik, ki je bil letos v Logatcu. Druži nas 

I iihljive kitajski' veščine. 

kitajska modrost. Skratka, nepozabno je. 
Septembra pa nadaljujemo z zače tn im in nadaljevalnim 

tečajem. Pridružite se nam, ne bo vam žal. Spoznali boste skriv
nosti taijiquana in gigonga. 

Vili Cernivec 

Rudijeve polhovke 4 f>: 

I Čisto vse zares zanimajo polhovke/ - .///; imam na izbiro. 

Turis t ično d ruš tvo Briše pri Polhovem Gradcu je 22. 
junija organiziralo že IS. tradicionalno tur is t ično prireditev Dan 
pod Lovrencem. Na prireditvi so predstavili grofa Blagaja nje
govo ženo . saškega kralja s soprogo, ki je prišel na ogled rože 
blagajke blagajana imenovano po grofu Blagaju, ki j o je prvi 
našel in opisal. Kral jevski par, k i j e prispel v Gradec s koči jo, so 
pospremili vitezi v pravih oklepih in lokostrelci. 

Na prireditvi so predstavili tudi celo vrsto pokl icev i z 
pred 170 let med njimi kovača s kovači jo , čevljarja v svoji delav
nic i , rezbarja, čebelar je , klekljarice in kot posebnega rokodelca 
polharja in izdelovalca polhovk Rudija ( amern ika iz Logatca, k i 
je letos praznoval svojo osemdesetletnico. 

I .ogatčani poznamo Rudija tudi kot amaterskega reži
serja, igralca in lovca. Velja pa tudi za edinega izdelovalca pol
hovk daleč naokrog. Prav o lovu na polhe in o šivanju polhovk 

kučem iz polhovih kož, je spregovoril tudi š tevi lnim obiskoval
cem srečanja pod Lovrencem. 

Besedilo in foto: Frunee IIrus 

Logaški urar - tudi harmonikar 
Na kmetiji odprtih vrat pr ' l l l ipč 

M i l Samotorici nad Horjulom je bilo 6. ju-
n ' j a že 4. srečanje harmonikarjev s kroma-
ttčno harmoniko »fraj lonar ico«, ki ga je 
Organiziral zasebni glasbeni center Bogda
na Marolta iz Korene, k i ima svoj oddelek 
tudi v Logatcu. Srečanja seje ude lež i lo ka
kih štirideset harmonikarjev, med katerimi 
• i c bilo največ otrok iz Maroltovega glasbe-
l l c g a centra. 

N a tej prireditvi je sodeloval med 
, r c m i starejšimi godci tudi logaški urar in 
graver V i n k o Marinšek. Zaigral je Avseni-
k ° v i skladbi Na G o l i c i in Rezko, ler požel 
buren aplavz m n o ž i c e poslušalcev. Po na
stopu je V i n k o povedal, daje čisti samouk 

ho se naveliča ur. je pa harmonika pri roki. 

in da tu in lam vzame v roke frajtonarico za 
kratek čas . Prvo dvovrstno harmoniko sla 
kot dvanajstletnemu dečku kupila starejša 

brala Lojze in France, starši n a m r e č izdatka 
za harmoniko ne bi zmogl i . Tudi sicer V i n 
kova mati ni bila nad harmonikarji p reveč 
navdušena . Cenila je le delo; harmonikarje 
je štela med vražje godce. Pred nekaj leti 
mu je sedaj že pokojni izdelovalec harmo
nik Zelcznik predelal staro frajtonarico v 
trovrstno, tako da lahko iz nje izvabi lepše 
in čistejše Ione. 

Srečanje seje nadaljevalo z vese
l ico, na kateri so zaigrali ansambli Pogum. 
M l a d i godci in pravkar nastali ansambel 
Korajža. N a koncu so šc izžrebal i vstopni
co, ki je zadela o t roško harmoniko, izdelek 
Branka Poličarja iz Preddvora. 

Besedilo in foto: France Brus 
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Ne nazadnje 

O vsebini grba 
Ohranjena pr ičevanja obmejne an t ične pokrajine še da

nes dokazujejo, daje imel logaški predel s svojim milesom pomen 
mejaša med zahodom in vzhodom. Zato so sc čez tc kraje prese
ljevala ljudstva z vsem svojim ž iv im in predmetnim spremstvom, 
z vso svojo duhovno in materialno kulturo. V spomin na iz kamna 
zidane meje smo v glavo grba postavili pod srebrno (belo) polje 
einasto delitev ščita. Z njo s imbol iz i ramo tisočletja staro sel išče 
Logatca s svojim večn im znača jem mejaša , ne glede na to, kako 
so ga ljudje v svojih časih imenovali in doživl ja l i . 

Peš , na jezdnih ž ival ih , na nosilnicah, na razl ičnih vo
zovih , kasneje na motornih in parnih voz i l ih so to pokrajino pre
križari le m n o ž i c e popotnikov v iskanju bol jšega in lepšega od 

tistega, kar j i m je dajal vsakdan. Ker je vsem tem premikom še 
najbolj univerzalno s luži lo kolo v svoji vsakokratni zgodovinski 
pogojenosti, ostaja tudi v prihodnosti univerzalni simbol prometa 

kolo. Ker gre za večni atribut premikanja in potovanja, je po
stavljen v večno kovino zlato. 

Ker gre za pokrajino, kjer so se srečevali posamezniki 
in ljudstva, bojevali narodi, smo temeljno polje ščita predstavili 
v rdeči , najstarejši hcraldični barvi. Prav v heraldični rdeči mno
gi iščejo s imbol iko za prav ičnos t , m o č , hrabrost pa tudi čast in 

ljubezen. M e d m n o ž i c o razl ičnih in raz l ično j ak ih ljubezni pa ni 
zadnja ljubezen do rodnega kraja in do domovine. 

Wuli i'. Juretli, 
Heraldika d. o. a. 

t— 

fro 

Predstavitev grba naše občine 
V10. členu Zakona o lokalni samoupravi beremo, da imajo samoupravne lokalne skupnosti 

pravico do uporabe lastnega grba in zastave -
Neposredno pravno podlago za sprejem odloka pa daje 8. člen Statuta Občine Logatec , ki 
določa, da ima občina svoj grb, zastavo in praznik, katerih oblika, vsebina in uporaba se 

določi z odlokom 

BARVNA IZVEDBA GRBA 
OBČINE LOGATEC 

t J 

list R S , št. 86/06), ki do
loča: »Arhiv Republike 
Slovenije vodi Register 
javnih simbolov, grbov, 
zastav, pečatov, žigov 
in štampiljk. Ta se vodi 
po subjektih, ki pred
pisujejo javne simbole, 
grbe, zastave, pečate, 
žige in štampiljke. Dr
žavni organi in organi 
lokalnih skupnosti, ki 
so priUOjnt za sprejetje 
predpisov o javnih sim
bolih, grbih in pečatih, 
morajo v 15 dneh od 
sprejetja spremembe 
ali dopolnitve predpi
sa o javnih simbolih, 
grbih in pečatih Arhivu 

Dosedanji s im
bol naše obč ine je 
bil sprejet na I I . 
seji zbora z d r u ž e 
nega dela, zbora 
krajevnih skupnosti 
in d ružbenopo l i 
t ičnega zbora 21. 
oktobra 1987. Tako 
naša obč ina ni imela 
odloka o grbu in za
stavi. S imbol , ki ga 
je uporabljala obč i 
na, ni bi l v skladu z 
91. č l enom Uredbe 
o varstvu dokumen
tarnega in arhivske
ga gradiva (Uradni 

Republike Slovenije poslali zahtevo za vpis v register s priloženim 
slikovnim prikazom grba in zastave, predpisom, ki določa geo
metrijska, likovna ter barvna pravila za oblikovanje grba in za
stave (vključno z navedbo kode barve), ter odtise pečatov, žigov in 
"štampiljk, ki jih uporabljajo. Slikovnemu prikazuje treba priložili 
utemeljitev, ki pojasnjuje zgodovinske, heraldične, veksikološke in 
sigilograjske osnove ter simboliko grba, zastave, pečata, žiga ali 
štampiljke. Zahtevo za vpis v register pred vpisom obravnava po
sebna komisija Arhiva Republike Slovenije, ki preveri ustreznost 
javnih simbolov glede na strokovna pravila in standarde hcral
dični', veksikološke in sigilograjske stroke ter glede na poznana 
zgodovinska dejstva. Arhiv Republike Slovenije z odločbo potrdi 
vpis v register, lahko pa vpis tudi zavrne ali zahteva odpravo po
manjkljivosti in nepravilnosti.« 

Ž u p a n O b č i n e Logatec je 9. junija 2004, skl ical 1. sejo 
Komis i je za celostno podobo O b č i n e Logatec; komisi jo so scslav-
Ijali Civido Komar, Pavle M i h e v c , Nataša Prestor, Marko Lrel ih , 
M i l a n Trohic in Bibijana Mihevc , k i j e bila izvoljena za predsedni-

HORIZONTALNA ZASTAVA 
OBČINE LOGATEC 

RAZMERJE JE 2,5 : 1 
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VERTIKALNA ZASTAVA 
OBČINE LOGATEC 

RAZMf RJE JE 2,5: 1 

co. Pri delu komisije je kol zunanji strokovni sodelavee sodeloval 
Wall Jurcč ič , direktor podjetja Heraldika, d.o.o., o b č a s n o pa tudi 
obl ikovalca Igor Rcsnik in Katja Žagar. K oblikovanju predloga 
grba Obč ine Logatec je bila v letu 2004 z, objavo javnega natečaja 
v Logaških povabljena tudi zainteresirana javnost, k i pa se na 
povabilo ni odzvala, zato je komisija v sodelovanju s strokovnjaki 
iskala najboljšo m o ž n o rešitev grba, ki bo ponazarjal zgodovino, 
prebivalstvo, naravne danosti in bo usklajen z zakonitostmi he
raldike. Ta n a m r e č določa obl iko, atribute, t . i . hera ld ičnc barve 
(črna. rdeča, modra, zelena, zlata (rumena) in srebrna (bela)), ki 
morajo biti pravilno Upoštevane (npr. bela in rumena sta nczlo-
žljivi). Grb mora imeti hera ld ično dovršenos t in umetn i ško izve-
denost, ki zagotavlja hera ld ično s imbol ičnos t , obenem pa mora 
predstavljati identiteto svojega lastnika. 

Na zadnjih dveh sejah - X. novembra 2007 in 14. fe
bruarja 2008 je komisija v sestavi Pavle M i h c v e , G v i d o Komar. 
Bibijana Mihevc, Nataša Prcstor, izbrala predlog grba in predlog 
zastave. Pri predlogu odloka 0 uporabi grba in zastave ostanejo 
osnovni elementi l ikovne identitete Obč ine Logatec. Grb in za
stava z. grbom se uporabljala kol uradni oznaki oziroma simbola 
naše obč ine , njegovih organov in organov obč in ske uprave. 

Sprejeli odlok določa uporabo grba in zastave O b č i n e 
Logatec, vsebinske in sl ikovne predstavitve grba in zastave, ki so 
v prilogah kot sestavni deli tega odloka, do loča izdajo in vodenje 
evidence dovoljenj za uporabo grba O b č i n e Logatec pravni osebi, 
ki ima sedež na območ ju O b č i n e Logatec, s katerim se določi jo 
pogoji in načini , pod katerimi se dovol i uporaba grba in zastave 
Obč ine Logatec, do loča izdajo pr i ročnika celostne grafične podo
be, k i vsebuje tudi vzorce uporabe grba in zastave, do loča nadzor 
nad izvajanjem določi l odloka, ki ga opravlja Inšpektorat Obč in 
ske uprave O b č i n e Logatec ter k o n č n o določa kazenske do ločbe 
ob neupoš tevanju do ločb odloka. 

Nevenka Malavušič 
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Ne nazadnje 

S KOLOM ZABITO IN SMOLO ZALITO 
Domače posebnosti 

Logaški kapniki še 
drugače 

Logatec ima novo tur is t ično znamenitost: svojevrstne 
kapnike! Dostopni so vsem; posebna jamarska oprema ni 
potrebna. 

In kje so ti kapniki? V bunkerju na levi strani v 
Zapolju. Vstop na lastno odgovornost. Za mladino do petnajstih 
let pr iporočl j ivo spremstvo s taršev (s tarejš ih)! 

Samo za Vas si je znamenitost uspešno ogledal in 
fotografiral 

Hrane Pevec 

Kameli v Zapolju 
V začetku junija je avstrijski cirkus z Dunaja za nekaj 

dni razpel v industrijski coni v Zapolju svoj šotor. Konje v eni in 
kameli v drugi ogradi so pustili na paši nedaleč od d ržavne ceste 
prav na meji logaške z v rhn i ško obč ino . 

"Tu je pa bolj zeleno kol v.Sudanu, kaj'.'" 
K a m e l i , ki sta na dokaj visokih nogah mul i l i sočno tra

vo in listje, sta kdaj pa kdaj preko grmovja pogledali tudi proti ce
sti. Marsikateri voznik, ki je za grmom ob cesti ugledal nekoliko 
nenavadne živali za naše kraje, je le s težka doumel, da sla za ceslo 
pravi afriški kameli . 

Tudi delavci , ki so prihajali na malico v restavracijo v 
špor tnem parku, niso mogl i doumeti, kaj da delata kameli v Z a 
polju. 

Besedilo in foto: P rance lirus 
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